
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Ν. Νικολόπουλου, σελ.

5982
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Γενικό Λύκειο Πετρούπολης, το Δηµοτικό
Σχολείο Αγίου Δηµητρίου, τη Σχολή Χατζηβέη, το 2ο Δηµο-
τικό Σχολείο Αγίων Θεοδώρων και το 6ο Δηµοτικό  Σχολείο
Αγίων Αναργύρων, σελ. 5976, 5978, 5986, 5988

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5981, 5985, 5986, 5990
4. Ανακοινώνεται η υπ’ αριθµ. 1740/1295 από 2-2-2016 από-

φαση του Προέδρου της Βουλής, µε την οποία συστήθηκε
και συγκροτήθηκε η προβλεπόµενη από το άρθρο 43Α του
Κανονισµού της Βουλής, Ειδική Μόνιµη Επιτροπή παρακο-
λούθησης των αποφάσεων του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου των
Δικαιωµάτων του Ανθρώπου, για την Α’  Σύνοδο της ΙΖ’  Βου-
λευτικής Περιόδου, σελ. 5982-5984

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 19 Φεβρουαρίου 2016, σελ.  5974                                                                                       
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών , σελ.

5963 - 5973
3. Κατάθεση αναφορών  µε αριθµό από 1095 έως 1128,

σελ. 5954-5962
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση της Εισαγ-
γελίας Χαλκιδικής στη διερεύνηση τυχόν αξιόποινων πρά-
ξεων που αφορούν στην εταιρεία «Ελληνικός Χρυσός
ΑΕΜΒΧ» για τα υποέργα Ολυµπιάδας και Μαύρων Πετρών
των Μεταλλείων Κασσάνδρας, σελ. 5975

β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την «ευνοϊκή» µεταχείριση του Οργανισµού Μεγάρου
Μουσικής Αθηνών, σελ. 5976

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i. σχετικά µε τη λήψη των απαραίτητων µέτρων προστα-

σίας της δηµόσιας υγείας και την άµεση στελέχωση µε µό-
νιµο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό όλων των µονάδων
υγείας στα νησιά των Φούρνων, σελ. 5978

ii. σχετικά µε τις σοβαρές ελλείψεις φαρµάκων υψηλού κό-
στους για τους καρκινοπαθείς του Νοµού Δράµας, σελ. 5980

δ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε την καταβολή της ενιαίας ενίσχυσης και των

αποζηµιώσεων που οφείλει ο Οργανισµός Ελληνικών Γεωρ-
γικών Ασφαλίσεων (ΕΛΓΑ) για το 2015 στους αγρότες, σελ.
5985

ii. σχετικά µε την ενεργοποίηση της «Κάρτας του Αγρότη»,
σελ. 5987

iii. σχετικά µε την ανάγκη εξαίρεσης του Ευβοϊκού Κόλπου
από την εφαρµογή της απόφασης του Υπουργείου που επι-
τρέπει την αλιεία µε το εργαλείο της βιντζότρατας, σελ. 5987

ε) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης:

i. σχετικά µε την αλλαγή του υφισταµένου νοµοθετικού
πλαισίου σε ό,τι αφορά τον χρόνο κρίσεων των στελεχών της
Ελληνικής Αστυνοµίας, σελ. 5989

ii. σχετικά µε το ζήτηµα της δηµιουργίας του hotspot στην
Κω και την άµεση αποχώρηση των ΜΑΤ από το νησί, σελ.
5990

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης

και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης: «Εθνικό Μητρώο Επιτελικών Στελεχών Δηµόσιας Διοί-
κησης, Βαθµολογική Διάρθρωση Θέσεων, Συστήµατα
Αξιολόγησης, Προαγωγών και Επιλογής Προϊσταµένων (Δια-
φάνεια-Αξιοκρατία και Αποτελεσµατικότητα της Δηµόσιας Δι-
οίκησης)», σελ. 5982

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 5989 - 5992
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 5953 - 5989

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 5985
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 5990
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 5981, 5985, 5986
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 5981

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 5985, 5986, 5987, 5988
ΙΓΓΛΕΖΗ Α. , σελ. 5975
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 5976, 5977, 5978
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 5985, 5986, 5987
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 5987, 5988
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 5979, 5988, 5990, 5991
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 5980, 5981, 5989, 5990
ΜΠΑΛΤΑΣ Α. , σελ. 5976, 5977, 5978
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 5978, 5979, 5980, 5981, 

5986
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 5975, 5976
ΤΑΣΣΟΣ Σ. , σελ. 5978, 5979
ΤΟΣΚΑΣ Ν. , σελ. 5989, 5990, 5991, 5992

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’

Πέµπτη 18 Φεβρουαρίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 18 Φεβρουαρίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΡΕΜΑ-
ΣΤΙΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-

ρές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την Γραµµατέα της Βου-

λής κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’

Πέµπτη 18 Φεβρουαρίου 2016



5954 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5955



5956 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5957



5958 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5959



5960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5961



5962 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5963

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



5964 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5965



5966 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5967



5968 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5969



5970 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5971



5972 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΕ’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5973



5974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επίκαιρων ερω-
τήσεων, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των
επίκαιρων ερωτήσεων της Παρασκευής 19 Φεβρουαρίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 556/16-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Γεράσιµου
Μπαλαούρα προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε την καθυστέρηση κατάθεσης νοµοσχε-
δίου που αφορά τη ρύθµιση άδειας παραµονής και εργασίας των
παράνοµα διαµενόντων µεταναστών εργατών γης.

2. Η µε αριθµό 539/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε
τη «φυγή» των επενδύσεων.

3. Η µε αριθµό 544/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Αντω-
νίου Γρέγου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις
«τουρκικές µεθοδεύσεις για δηµιουργία «γκρίζων ζωνών» στο Αι-
γαίο».

4. Η µε αριθµό 551/16-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης 2014-2020.

5. Η µε αριθµό 552/16-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου
Παφίλη προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών,
σχετικά µε την εµπλοκή του ΝΑΤΟ στο Αιγαίο.

6. Η µε αριθµό 538/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ευνοϊκή µεταχεί-
ριση του Οργανισµού Μεγάρου Μουσικής Αθηνών.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 555/16-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βα-
σιλικής Κατριβάνου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη διερεύνηση περιστατικών
αστυνοµικής βίας και αυθαιρεσίας.

2. Η µε αριθµό 540/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
επανεξέταση των µετεγγραφών των φοιτητών.

3. Η µε αριθµό 537/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη προσαρµογής της
νοµοθεσίας που διέπει το καθεστώς των «επιµορφωτών» στα µε-
ταβατικά σχολεία ενηλίκων του Κέντρου Θεραπείας Εξαρτηµέ-
νων Ατόµων (ΚΕΘΕΑ).

4. Η µε αριθµό 481/2-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανα-
σίου Παπαδόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
εφαρµογή και τον εκσυγχρονισµό του αναγκαίου θεσµικού πλαι-
σίου για την ταχύτερη ανταπόκριση των δηµοσίων υπηρεσιών,
προκειµένου να δοθούν κίνητρα για την προσέλκυση κλινικών µε-
λετών στη χώρα µας.

5. Η µε αριθµό 511/9-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάκληση των αποφάσεων
που απαξιώνουν καινοτόµες υπηρεσίες του Ινστιτούτου Υγείας
του Παιδιού.

6. Η µε αριθµό 522/9-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα πρόστιµα του
Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης (ΕΣΡ) στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης (ΜΜΕ).

7. Η µε αριθµό 472/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε τη δηµιουργία του Κέντρου Κράτησης προσφύγων στη
Σίνδο.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 535/15-2-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Χαλκιδικής του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την καθυστέρηση της Εισαγγελίας Χαλκιδικής στη διε-
ρεύνηση τυχόν αξιόποινων πράξεων που αφορούν στην εταιρεία
«Ελληνικός Χρυσός ΑΕΜΒΧ» για τα υποέργα Ολυµπιάδας και
Μαύρων Πετρών των Μεταλλείων Κασσάνδρας. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Παρασκευόπου-
λος. 

Ορίστε, κυρία Ιγγλέζη, έχετε τον λόγο. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στα υποέργα Ολυµπιάδας και Μαύρων Πε-

τρών –εγκαταστάσεις Μαντέµ Λάκκου- των µεταλλευτικών-µε-
ταλλουργικών εγκαταστάσεων Μεταλλείων Κασσάνδρας, που
βρίσκεται στο Δήµο Αριστοτέλη του Νοµού Χαλκιδικής, έχουν
πραγµατοποιηθεί έλεγχοι από το Σώµα Επιθεώρησης Περιβάλ-
λοντος, Δόµησης, Ενέργειας και Μεταλλείων κατά τα έτη 2012,
2013 και 2014. 

Τον Ιανουάριο του 2015, κι ενώ τα αποτελέσµατα των ελέγχων
σκούριαζαν επί τρία χρόνια στα συρτάρια των Υπουργών, ανα-
κοινώθηκαν οι εκθέσεις των επιθεωρητών, οι οποίες κατέληξαν
σε πορίσµατα τον Σεπτέµβριο του 2015, όπου διαπιστώθηκαν εί-
κοσι µία παραβάσεις περιβαλλοντικής νοµοθεσίας. 

Όπως προκύπτει από το περιεχόµενο των πορισµάτων των
Επιθεωρητών Περιβάλλοντος, η δραστηριότητα της εταιρείας
«Ελληνικός Χρυσός ΑΕΜΒΧ» έχει προκαλέσει ρύπανση και υπο-
βάθµιση του περιβάλλοντος. 

Από τις 30 Σεπτεµβρίου 2015 το Τµήµα Επιθεώρησης Περιβάλ-
λοντος της Επιθεώρησης Βορείου Ελλάδας έχει διαβιβάσει προς
τον Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών Χαλκιδικής πράξεις βεβαίωσης
παράβασης για τις ανωτέρω παραβάσεις, καθώς και φάκελο µε
όλα τα σχετικά έγγραφα. 

Από τότε, όµως, µέχρι σήµερα η Εισαγγελία Πληµµελειοδικών
Χαλκιδικής δεν έχει προβεί στις προβλεπόµενες ενέργειες, ώστε
να διενεργηθούν τυχόν αξιόποινες πράξεις που εκπορεύονται
από τα αποτελέσµατα των ελέγχων. 

Αξίζει να σηµειωθεί ότι στις 12 Ιανουαρίου 2016 εγκρίθηκαν
από τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας και από τον Ανα-
πληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας οι εισηγήσεις
του Σώµατος Επιθεώρησης Περιβάλλοντος για την επιβολή στην
εταιρεία «Ελληνικός Χρυσός ΑΕΜΒΧ» προστίµων συνολικού
ύψους 1.734.300 ευρώ για είκοσι µία παραβάσεις της νοµοθε-
σίας, οι οποίες ελέγχθηκαν και διαπιστώθηκαν την περίοδο από
το 2012 έως και τα µέσα του 2014.

Οι κάτοικοι της περιοχής είναι ιδιαίτερα ανήσυχοι για τις επι-
πτώσεις της ρύπανσης και της υποβάθµισης του περιβάλλοντος
στη δηµόσια υγεία ως αποτέλεσµα της δραστηριότητας της εν
λόγω εταιρείας.

Ερωτάται, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός: 
Για ποιο λόγο η Εισαγγελία Πληµµελειοδικών Χαλκιδικής κα-

θυστερεί την εξέταση των πράξεων βεβαίωσης παράβασης,
ώστε να διερευνηθεί αν προκύπτουν τυχόν αξιόποινες πράξεις
για την εταιρεία «Ελληνικός Χρυσός ΑΕΜΒΧ»; 

Τι προτίθεται να πράξει για την καθυστέρηση αυτή, ώστε να
διασφαλίζεται η δηµόσια υγεία και η αποτροπή των εν δυνάµει
κινδύνων που προέρχονται από τη δραστηριότητα της εταιρείας
«Ελληνικός Χρυσός» στην περιοχή του Δήµου Αριστοτέλη;

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Παρασκευό-

πουλε, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρία Βουλευτά, έλαβα υπ’ όψιν την ερώτησή σας και εξέτασα
το θέµα. Απευθύνθηκα και στην Εισαγγελία του Πολυγύρου της

Χαλκιδικής για να λάβω τα αναγκαία στοιχεία. Επίσης, ρώτησα
για τα γενικώς ισχύοντα δεδοµένα ως προς τους χρόνους επε-
ξεργασίας και διεκπεραίωσης ανάλογων υποθέσεων στις Εισαγ-
γελίες. 

Σύµφωνα µε αυτά τα οποία έµαθα και σύµφωνα και µε την έγ-
γραφη απάντηση, την οποία πήρα από την αρµόδια Εισαγγελία,
όντως από τις 9 Οκτωβρίου 2015 βρίσκεται στην Εισαγγελία το
έγγραφο του Σώµατος Επιθεώρησης Περιβάλλοντος Βορείου
Ελλάδος προς εξέταση. Έχει λάβει τον αριθµό δικογραφίας που
απαιτήθηκε -συσχετίστηκε µε την ήδη υπάρχουσα δικογραφία-
προκειµένου να διενεργηθεί προκαταρκτική εξέταση. 

Κατά την άποψή µου, αυτό το τρίµηνο διάστηµα -από το χρόνο
για τον οποίο ρωτάτε και συνέχεια- δεν είναι υπερβολικό µε βάση
τα γενικά δεδοµένα λειτουργίας των Εισαγγελιών της χώρας,
όπως επίσης και µε βάση τα δεδοµένα στη συγκεκριµένη Εισαγ-
γελία. 

Ωστόσο, η ερώτησή σας µε οδήγησε να κοιτάξω την πορεία
αυτής της υποθέσεως από την αρχή.

Με βάση και την αναλυτική απάντηση της Εισαγγελίας, προ-
έκυψαν τα εξής: Η καταγγελία των πολιτών του Δήµου Αριστο-
τέλη έγινε στις 5-9-2013. Στη συνέχεια, στις 5-10-2014, υπήρξε
παραγγελία διενέργειας προκαταρκτικής εξέτασης προς τον Επι-
θεωρητή Περιβάλλοντος Βορείου Ελλάδος. Κατόπιν, στις 6-2-
2015, επιστράφηκε η δικογραφία στην Εισαγγελία µετά το πέρας
της προκαταρκτικής εξέτασης από τον Επιθεωρητή Περιβάλλον-
τος Βορείου Αιγαίου και σχεδόν αµέσως, στις 20-2-2015, έγινε
εκ νέου χρέωση της δικογραφίας σε εισαγγελικό λειτουργό για
περαιτέρω επεξεργασία. Και φτάνουµε στις 9-10-2015, ηµερο-
µηνία από την οποία ξεκινά το διάστηµα το οποίο θέλετε να ερευ-
νηθεί, οπότε εισέρχεται στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Χαλκιδικής
το έγγραφο του Σώµατος Επιθεώρησης Περιβάλλοντος Βορείου
Ελλάδος, µε το οποίο διαβιβάζονται πράξεις βεβαίωσης παρά-
βασης και συσχετίζεται µε την ποινική δικογραφία. 

Η ανάγνωση των ηµεροµηνιών, όπως τις έθεσε υπ’ όψιν µου η
Εισαγγελία, δηµιουργεί και σε µένα απορίες για το διάστηµα από
5-9-2013 έως 5-10-2014 που έγινε παραγγελία για προκαταρκτική
εξέταση, καθώς και για το διάστηµα από 20-2-2015, οπότε επα-
ναχρεώθηκε η δικογραφία σε εισαγγελικό λειτουργό, έως 9-10-
2015 οπότε συσχετίστηκε µε το έγγραφο της Επιθεώρησης. 

Για τον λόγο αυτό, επειδή δεν µπορώ να βρω µία σαφή εξή-
γηση για την καθυστέρηση αυτή, έχω ζητήσει -σήµερα νοµίζω
ότι θα διεκπεραιωθεί το σχετικό έγγραφο- τη διενέργεια προκα-
ταρκτικής πειθαρχικής εξέτασης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κυρία Ιγ-

γλέζη, έχετε τον λόγο. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι θα επιβε-

βαιώσω αυτά τα οποία είπατε. Δεν είναι η πρώτη φορά που η Ει-
σαγγελία Χαλκιδικής έχει κωλυσιεργήσει σε θέµατα που
αφορούν τις δραστηριότητες της εταιρείας «Ελληνικός Χρυσός».
Καµµία από τις καταγγελίες των κατοίκων ή ακόµη και της νέας
Δηµοτικής Αρχής δεν έχει πάρει τον δρόµο της δικαιοσύνης ή
έστω να απαντηθεί από την Εισαγγελία. 

Και γιατί το λέω αυτό; Όπως θα γνωρίζετε, στην περιοχή του
Δήµου Αριστοτέλη έχει αναπτυχθεί ένα δυναµικό κίνηµα ενάντια
στις δραστηριότητες της εταιρείας «Ελληνικός Χρυσός». Στο κί-
νηµα αυτό συµµετέχει η πλειοψηφία των κατοίκων της περιοχής,
οι οποίοι αγωνίζονται για την προστασία του περιβάλλοντος, της
υγείας, των οικονοµικών δραστηριοτήτων τους, για το µέλλον
του τόπου τους, για το µέλλον των παιδιών τους. Με δύο λόγια
αγωνίζονται για την ίδια τη ζωή. 

Αυτό που ίσως δεν γνωρίζετε, είναι ότι οι έλεγχοι, από τους
οποίους προέκυψαν τα εν λόγω πορίσµατα, προκλήθηκαν από
καταγγελίες των κατοίκων, οι οποίοι, λόγω της έλλειψης ελεγκτι-
κών µηχανισµών εκ µέρους της πολιτείας, αλλά και την αδιαφο-
ρία και την ανοχή της απελθούσης Δηµοτικής Αρχής, για πολλά
χρόνια επιτελούσαν το ρόλο του ελεγκτή και καταγγέλλοντος πα-
ρανοµιών. Και φυσικά οι καταγγελίες αυτές δεν υποβλήθηκαν
µόνο στην Επιθεώρηση Περιβάλλοντος, αλλά και στην Εισαγγε-
λία Χαλκιδικής, πράγµα που το βεβαιώνετε και εσείς. 

Όπως καταλαβαίνετε, η ανησυχία των κατοίκων -η αγωνία θα
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έλεγα- είναι πολύ µεγάλη, όταν, µάλιστα, σε µετρήσεις στις
πηγές υδροδότησης των χωριών της περιοχής διαπιστώνονται
υπερβάσεις στα όρια συγκεντρώσεως βαρέων µετάλλων και κυ-
ρίως αρσενικού. Σε έγγραφό της η Διεύθυνση Υδάτων Κεντρικής
Μακεδονίας αναφέρει ρητά ότι η ποιοτική κατάσταση των υδά-
των χαρακτηρίζεται «κακή» λόγω συγκεντρώσεων µολύβδου και
αρσενικού, οι οποίες οφείλονται σε ανθρωπογενή αίτια, µεταλ-
λευτική δραστηριότητα. 

Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, είναι απαίτηση της κοινωνίας να αποδοθούν
οι ποινικές ευθύνες σε όσους ευθύνονται για τη ρύπανση και
υποβάθµιση του περιβάλλοντος στην περιοχή. Οποιαδήποτε κα-
θυστέρηση επιφέρει άµεσες και µη αντιστρεπτές επιπτώσεις στη
δηµόσια υγεία και την ποιότητα ζωής των κατοίκων. 

Ήδη η καθυστέρηση είναι πολύ µεγάλη µε ευθύνη των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων, οι οποίες όχι µόνο ανέχονταν αλλά και
συγκάλυπταν τις παρανοµίες της συγκεκριµένης εταιρείας, κρα-
τώντας ξεχασµένα σε συρτάρια τα αποτελέσµατα των ελέγχων,
που αποκάλυπταν το δηµόσιο κίνδυνο των δραστηριοτήτων της. 

Είναι πράγµατι αξιέπαινη η πράξη σας να διατάξετε πειθαρχικό
έλεγχο για αυτές τις καθυστερήσεις, που έθεσαν σε κίνδυνο την
υγεία των κατοίκων της περιοχής. 

Η νέα Κυβέρνηση, προς τιµήν της, χρειάστηκε να λάβει ειδι-
κότερα µέτρα για το αυτονόητο, έτσι ώστε να διαπιστωθούν οι
συγκεκριµένες παραβάσεις και να επιβληθούν τα πρόστιµα που
αυτές συνεπάγονται, γιατί είχε και την ευθύνη, αλλά και τη βού-
ληση να το πράξει για να προστατεύσει το δηµόσιο συµφέρον,
το περιβάλλον και τη δηµόσια υγεία. 

Στις ευνοµούµενες πολιτείες η υγεία των πολιτών και η προ-
στασία του περιβάλλοντος είναι πάνω από τα συµφέροντα και τα
κέρδη των εταιρειών. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Παρασκευό-

πουλε, έχετε ξανά τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Μπορώ να διαβεβαιώσω άµεσα τη δική σας αναφορά σε κα-
ταγγελίες κατοίκων, οι οποίες αποτέλεσαν την αφετηρία για
αυτήν τη διερεύνηση. Έτσι είναι. Και προκύπτει και από το έγ-
γραφο που µου έστειλε η Εισαγγελία, ότι η αφετηρία των διερευ-
νήσεων οφείλεται σε καταγγελίες των κατοίκων. Σε αυτό το
διαδικαστικό στάδιο δεν µπορώ να συµφωνήσω µαζί σας ότι
υπάρχει καθυστέρηση. Αυτή τη στιγµή αυτό είναι ζητούµενο.
Πάντως σας διαβεβαιώνω ότι θα ερευνηθεί το ενδεχόµενο της
καθυστέρησης µε µεγάλη προσοχή. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 1ο Γενικό Λύκειο Πετρούπο-
λης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 529/12-2-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την «ευνοϊκή» µεταχεί-
ριση του Οργανισµού Μεγάρου Μουσικής Αθηνών. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Μπαλτάς.
Κύριε Καµµένο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Καληµέρα, κύριε Υπουργέ. 
Το ζήτηµα είναι γνωστό. Για να έχουµε χρόνο να ακούσουµε

και τις απαντήσεις σας, θα κάνω µια µικρή περιγραφή. 

Το Μέγαρο Μουσικής ήταν µια δωρεά του ΠΑΣΟΚ, του Ανδρέα
Παπανδρέου και του κ. Λαλιώτη, προς τον κ. Λαµπράκη. Υπήρχε
µια σχέση µετοχική -50% το Δηµόσιο, 50% οι τότε ιδιώτες «Φίλοι
της Μουσικής»- αλλά 100% η εγγυοδοσία ήταν του ελληνικού δη-
µοσίου. 

Πρόκειται για ένα απίστευτης αξίας ακίνητο, σε στρατηγικό
σηµείο στην Αθήνα. Οι διοικήσεις τα τελευταία είκοσι χρόνια, οι
οποίες δεν είχαν έλεγχο, είχαν πλήρη ασυλία και δεν ήταν υπο-
χρεωµένες να εκδίδουν ασφαλιστικές φορολογικές ενηµερότη-
τες, όπως όλοι οι νόµιµοι οργανισµοί στην Ελλάδα –υπήρχε ένα
ειδικό καθεστώς- κατάφεραν να διαχειριστούν κάποια δισεκατοµ-
µύρια. Αυτά θα τα δούµε στους ισολογισµούς, όταν θα τους
βρούµε αύριο µε τον κ. Αλεξιάδη. Κατάφεραν συγχρόνως να χρε-
ώσουν τον ελληνικό λαό µε 326 εκατοµµύρια, τα οποία καλού-
µαστε -και κληθήκαµε και εµείς µε την πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου- να τα περάσουµε στον Προϋπολογισµό και να εκ-
πληρώσει τις υποχρεώσεις της κακοδιαχείρισης του Μεγάρου ο
ελληνικός λαός. Πήραµε, βέβαια, πίσω ένα ακίνητο εκτάσεως
εκατόν πενήντα χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων, όπου θα πρέπει
να δούµε τη σηµερινή του αξία, για να δούµε σε σχέση και µε τα
χρέη ποιο είναι το έµµεσο έσοδο του δηµοσίου.

Συγχρόνως, αυτό που ανησυχεί πάρα πολύ είναι η από εδώ και
πέρα διαχείριση. Τα ερωτήµατα είναι σαφή. Θα τα απαντήσετε,
φαντάζοµαι, όπως τα έχω καταγράψει. Δεν θέλω να φάω το
χρόνο µε τα ερωτήµατα, γιατί έχουν καταγραφεί και θα τα απαν-
τήσετε. Αυτό που ανησυχεί είναι ότι η διαχείριση του Μεγάρου
από εδώ και πέρα δίνεται στους ίδιους ανθρώπους –και θα τεκ-
µηριώσω αυτό που λέω- για τριάντα χρόνια, χωρίς ένα ευρώ αν-
τάλλαγµα. 

Και διαβάζω τι λέει η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου: «Μετά
την παρέλευση του χρόνου αυτού, των τριάντα ετών, το ακίνητο
περιέρχεται στη διοίκηση και διαχείριση του Υπουργείου Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού». Δηλαδή, δεν έχουµε για τριάντα χρόνια
από σήµερα που τους το δίνουµε καµµία διοίκηση και καµµία δια-
χείριση του ακινήτου. Θα δούµε γιατί λέει «του ακινήτου». Θα
επανέλθω σε αυτό. Γιατί µιλάει για το ακίνητο και όχι για την επι-
χείρηση «Μέγαρο Μουσικής», το οποίο µε απόφασή του ορίζει
τους όρους και τις προϋποθέσεις, υπό τις οποίες το ακίνητο δια-
τίθεται για την εξυπηρέτηση των σκοπών του. Άρα στην ουσία
µετά από τριάντα χρόνια θα έχουµε λόγο διαχειριστικό για το
ακίνητο, που σήµερα περνάει στα χέρια µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά τις αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου. Και
θα ήθελα για δέκα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας
για να διαβάσω το συγκεκριµένο άρθρο, που λέει ότι: «Για τη
λήψη αποφάσεων επί θεµάτων που αναφέρονται στο άρθρο 6,
καθώς και στο άρθρο 11, σχετικά µε την ακίνητη περιουσία που
παραχωρήθηκε κατά τα άρθρα 8 και 9 στον Οργανισµό από τον
Σύλλογο «Φίλοι της Μουσικής», ως και εν γένει θέµατα που
άπτονται εκ της συµβάσεως δικαιωµάτων του Συλλόγου «Φίλοι
της Μουσικής», το Διοικητικό Συµβούλιο βρίσκεται σε απαρτία
εάν αντιπροσωπεύεται από εννέα τουλάχιστον εκ των συµβού-
λων». Αυτό σηµαίνει απαρτία. Δηλαδή δεν µπορούµε να κάνουµε
για το ακίνητο τίποτα, ούτε να πάρουµε καµµία απόφαση, εάν
δεν παρίστανται οι έξι του δηµοσίου που βάζουµε εµείς και οι
τρεις παλιοί κακοί διαχειριστές του Μεγάρου Μουσικής. 

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα την απάντησή σας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κύριε

Καµµένο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έγινε µια αναλυτική συζήτηση τις περασµένες µέρες για την

τροπολογία αυτή. Προσπάθησα στο µέτρο του δυνατού και τότε,
στη διάρκεια της συζήτησης, να εξηγήσω κάποια πράγµατα. Φαί-
νεται, όµως, ότι κάποια πράγµατα παραµένουν ακόµα ακατα-
νόητα. 

Στο γραπτό κείµενο της ερώτησης του κ. Καµµένου λέει: «Για
τα τριάντα έτη –που θα επανέλθω- παραχωρείται κατά χρήση δω-
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ρεάν στο Μέγαρο, ενώ πέραν της τριακονταετίας και µόνον τότε
περιέρχεται στη διοίκηση και διαχείριση του δηµοσίου». Δεν
ισχύει αυτό.

Να εξηγήσω. Το Μέγαρο, έτσι που πέρασε η τροπολογία και
πλέον είναι νόµος, ο Οργανισµός Μεγάρου Μουσικής Αθηνών γί-
νεται µε την τροπολογία αυτή δηµόσιος οργανισµός µε µορφή
που µοιάζει είτε µε του Εθνικού Θεάτρου είτε µε της Όπερας είτε
άλλων συναφών. Αυτό γίνεται µε την τροπολογία. Άρα, δεν υπάρ-
χει κάποιο διακριτό πλέον πράγµα που λέγεται Οργανισµός Με-
γάρου Μουσικής. Είναι αυτό όλο ένα κοµµάτι της γενικής
κυβέρνησης. 

Δεύτερον, οι αριθµοί που αναφέρατε για το διοικητικό συµβού-
λιο δεν ισχύουν. Το διοικητικό συµβούλιο πλέον είναι ενδεκαµε-
λές. Δεν είναι εννεαµελές, δεν είναι δεκαµελές όπως ήταν παλιά
και είναι τρεις εκ µέρους του Οµίλου Φίλων Μουσικής και οι υπό-
λοιποι όλοι από το δηµόσιο, το Υπουργείο Οικονοµικών και το
Υπουργείο Πολιτισµού.

Τρίτον, όσον αφορά το κτήριο ολόκληρο, υπάρχει µια αποτί-
µηση που είχε κάνει ο Οργανισµός Μεγάρου Μουσικής, πριν γίνει
αυτή η τροπολογία. Έχω το νούµερο εδώ. Η αποτίµηση του κτη-
ρίου όπως λέτε, η εκτίµηση της αξίας του ακινήτου έγινε από την
«Alpha Αστικά Ακίνητα». Η έκθεση έχει ελεγχθεί από την εταιρεία
ορκωτών λογιστών «DELOITTE» και η αξία µε αυτά τα νούµερα
είναι γύρω στα 877 εκατοµµύρια. Αυτό δεν ξέρω τι αξία έχει. Το
θέµα είναι ότι δεν πρόκειται να το πουλήσουµε το Μέγαρο, ώστε
να διεκδικήσουµε τέτοια τιµή αλλά όλος ο Οργανισµός «Μέγαρο
Μουσικών Αθηνών» –επανέρχοµαι- είναι του δηµοσίου.

Αυτό που υπήρχε πριν είναι αυτό που είπατε. Υπήρχαν δύο
συµβαλλόµενοι, ο Όµιλος Φίλων Μουσικής και το δηµόσιο κατά
το ήµισυ δεκαµελές διοικητικό συµβούλιο, ώστε ήταν πέντε και
πέντε. Με αυτήν την έννοια υπήρχε ένα βέτο όλα αυτά τα χρόνια
από τον Σύλλογο Φίλων Μουσικής, σε σχέση µε τα προγράµµατα
και τα υπόλοιπα του Μεγάρου. Αυτό αλλάζει ριζικά και απευ-
θείας. Δεν υπάρχει κανένα είδους βέτο. Ο οργανισµός πλέον
είναι οργανισµός της Γενικής Κυβέρνησης και διοικείται απολύ-
τως από το δηµόσιο.

Από εκεί και πέρα, γιατί µένουν τρία µέλη από τον Όµιλο Φίλων
Μουσικής; Και για ιστορικούς λόγους και για έναν λόγο που έχει
σχέση µε την αρχική εκχώρηση προς το Δηµόσιο, ώστε να φτια-
χτεί το Μέγαρο, περιουσίας αυτών των ανθρώπων. Αυτό καθιστά
ανάγκη και για συνταγµατικούς λόγους να έχουν αυτοί έναν
λόγο, εάν θέλουµε να πουλήσουµε το κτήριο. Επειδή δεν πρό-
κειται κανείς να το πουλήσει ο λόγος τους δεν υπάρχει, σε σχέση
µε το τι θα γίνει στο Μέγαρο.

Και µια τελευταία φράση. Το προνόµιο που διατηρούν ο Όµι-
λος Φίλων Μουσικής είναι στο χώρο που υπήρχε η µουσική βι-
βλιοθήκη. Παραµένει µουσική βιβλιοθήκη που κατά κάποιον
τρόπο τη διαχειρίζονται χωρίς περαιτέρω οικονοµικές διαδικα-
σίες, επιβαρύνσεις του Μεγάρου και τη δυνατότητα να οργανώ-
νουν κάποιες συναυλίες τον χρόνο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Καµµένο,

έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ.
Θα είµαι σαφής. Έχω µια διαφωνία, διότι γνωρίζω από εται-

ρείες και πώς λειτουργούν. Από τη στιγµή που χρειάζεσαι απαρ-
τία εννέα µελών για να πάρεις απόφαση για τη διαχείριση του
ακινήτου, δεν αποφασίζει το δηµόσιο. Πρέπει να πάρεις τη σύµ-
φωνη γνώµη των τριών άλλων µελών, άρα αυτό είναι ξεκάθαρο,
αυταπόδεικτο ότι δεν ισχύει.

Δεύτερον, δεν καταλαβαίνω γιατί βάλαµε την παράγραφο ότι
το Υπουργείο Πολιτισµού και το Υπουργείο Αθλητισµού θα λάβει
τη διαχείριση και τη διοίκηση του έργου µετά από τριάντα χρό-
νια. Αυτό δεν το έχω καταλάβει. Γιατί να το πάρουµε µετά από
τριάντα χρόνια και όχι σήµερα; Μου λέτε ότι σήµερα θα το διοι-
κούµε. Να το γράψουµε ότι ξεκινάει η διοίκηση και η διαχείριση
από σήµερα. Γιατί το βάζουµε µετά από τριάντα χρόνια; Αφού
εσείς λέτε ότι από σήµερα έρχεται στο δηµόσιο και υπάρχει η
διαχείριση σήµερα, να αφαιρεθεί αυτή η παράγραφος, διότι δεν
την κατανοώ. Εδώ αυτή η παράγραφος ακυρώνει αυτό που µου
λέτε, ότι η διαχείριση του ακινήτου και η διοίκηση θα έρθει µετά

από τριάντα χρόνια. Αυτό θα πρέπει να αλλάξει.
Επίσης, θέλω να κάνω και ένα σχόλιο από εδώ και πέρα για τη

βιωσιµότητά του, να καταθέσουµε τα επιχειρηµατικά πλάνα και
το τι πρόκειται να κάνουν, διότι όπως έχω πει και στην ερώτησή
µου, προτίθεται το δηµόσιο να ξαναδώσει εγγυήσεις στη διοί-
κηση του δηµοσίου, τη διαχείριση ή τη συνδιαχείριση δηµοσίου
και παλαιών καταχραστών; 

Δεν φοβάµαι να τους πούµε καταχραστές, διότι ναι µεν µας
έβαλαν στον κουβά 326 εκατοµµύρια και διαχειριστήκαν δισεκα-
τοµµύρια, αλλά τώρα λέµε: «Α, έβαλαν και λεφτά και κάτι για να
το χτίσουµε». Δεν µε ενδιαφέρει, να το κατασχέσουµε υπέρ δη-
µοσίου. Είχανε κακή διαχείριση. Είναι αντικειµενικά κακή διαχεί-
ριση και θα χαίρουν ασφαλιστικής και φορολογικής αµνηστίας; 

Από εδώ και πέρα, δηλαδή, το Μέγαρο Μουσικής πάλι θα λει-
τουργεί µόνο του, σε ένα ειδικό καθεστώς µη ανταγωνιστικό και
σε πλήρη ανισότητα και ανισορροπία, µε τις υπόλοιπες υγιείς επι-
χειρήσεις που δρουν µέσα στην κρίση που παραλάβαµε από
πέντε χρόνια µνηµονίων εµείς ως Κυβέρνηση να διοικείται πάλι
και να διαχειρίζεται χωρίς να έχει ασφαλιστική και φορολογική
ενηµερότητα; Αυτή η ανισότητα δεν θα πρέπει να σταµατήσει;

Τα λέω, διότι, αν συνεχίσει η αµνηστία και η φορολογική και η
ασφαλιστική µη υποχρέωσή τους να έχουν ενηµερότητες και να
πάρουµε εµείς τη διοίκηση και τη διαχείριση µετά από τριάντα
χρόνια, το µόνο σίγουρο είναι, ότι δίνουµε ένα πολύ κακό µήνυµα
στον ελληνικό λαό. Το µόνο σίγουρο πρακτικά είναι ότι θα ξα-
ναµπούµε στον κουβά και δεν θα έχουµε έλεγχο και θα δηµιουρ-
γηθούν χρέη και το ακίνητο θα το βλέπουµε και θα το κοιτάµε
και θα λέµε «πάρα πολύ ωραία είναι τα εκατόν εβδοµήντα χιλιά-
δες τετραγωνικά, τα 877 εκατοµµύρια». Θα παρακαλούσα να το
παραδώσετε στα Πρακτικά να δω την αξιολόγηση, αν έχετε την
καλοσύνη, της εταιρείας «ALPHA ΑΣΤΙΚΑ ΑΚΙΝΗΤΑ Α.Ε.». 

Θα ήθελα µια απάντηση σε αυτά που λένε συγκεκριµένα. Δεν
πρέπει να συνεχιστεί η ίδια διαχείριση, µε αµνηστία φορολογική
και ασφαλιστική, διότι, ενέχει δόλο και ανισότητα προς το υγιές
επιχειρείν όλων των ελληνικών επιχειρήσεων. 

Αν θέλετε να µου απαντήσετε και για το άλλο ζήτηµα που είπα
για τη διαχείριση µετά από τριάντα χρόνια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Μπαλτά,

έχετε τον λόγο.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Φαίνεται ότι δεν επικοινωνούµε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Προφανώς.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Τι εννοείτε ότι δεν είναι στη διαχείριση του δηµοσίου αυτή
τη στιγµή το Μέγαρο και για τριάντα χρόνια; Να σας το εξηγήσω,
λοιπόν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αν αφαιρεθεί αυτό, δεν θα διαφω-
νήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Καµµένο.

ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Να σας το εξηγήσω.

Αυτήν τη στιγµή το Μέγαρο βρίσκεται στην πλήρη διαχείριση
του δηµοσίου µέσω ενός διοικητικού συµβουλίου, όπως έχουµε
στο Εθνικό Θέατρο, όπως έχουµε στην Όπερα, όπως έχουµε
παντού. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Γιατί το βάζουµε αυτό τότε;
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Στη βάση αυτής της εκ του δηµοσίου διαχείρισης του µε-
γάρου λέµε τώρα ότι θα πάει το Θεατρικό Μουσείο εκεί,
ενδεχοµένως θα πάει το φεστιβάλ, ενδεχοµένως θα πάρουν άλ-
λους φορείς και αυτό είναι δική µας αρµοδιότητα και δική µας
ευθύνη.

Από εκεί και πέρα, γίνεται σύµβαση, όπως µε όλους τους φο-
ρείς, δίνει επιχορήγηση το κράτος στο Εθνικό Θέατρο, στην
Όπερα, στο Μέγαρο για να κάνει το πρόγραµµά του και το αντί-
στοιχο µέγαρο -φορέας της γενικής κυβέρνησης επαναλαµβάνω-
λέει: «Και εγώ θα συµβάλλω εκεί βρίσκοντας χορηγίες, βρίσκον-
τας εισιτήρια, κ.ο.κ.». 

Τα τριάντα χρόνια είναι συµβολικό για τους λόγους τους συν-
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ταγµατικούς που σας έλεγα. Αυτή τη στιγµή είναι στην πλήρη κυ-
ριότητα του δηµοσίου. Το διοικητικό συµβούλιο το ορίζει το δη-
µόσιο, η πολιτική του διοικητικού συµβουλίου ελέγχεται από το
δηµόσιο κ.ο.κ., όπως κάθε άλλος εποπτευόµενος φορέας. Τι
άλλο να πω;

Να προσθέσω και το άλλο. Δεν ξέρω αν διαβάζετε τις εφηµε-
ρίδες γύρω  γύρω, αλλά υπάρχει και η ακριβώς αντίθετη κριτική,
ότι κρατικοποιούµε το µέγαρο και άρα η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
φτιάχνει ένα είδος σοβιετικής αντιµετώπισης των τεχνών. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Όχι, δεν το είπα αυτό.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Δεν µπορεί πραγµατολογικά να στέκουν και οι δύο κριτι-
κές. Γι’ αυτό  να προσπαθήσουµε να συνεννοηθούµε ότι αυτό
που λέτε δεν αντιστοιχεί στα πράγµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, δεκαεννέα µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό
Σχολείο Αγίου Δηµητρίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε στη συζήτηση της πέµπτης µε αριθµό 536/15-2-
2016 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λέσβου
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Τάσσου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη λήψη των απαραίτητων
µέτρων προστασίας της δηµόσιας υγείας και την άµεση στελέ-
χωση µε µόνιµο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό όλων των
µονάδων υγείας στα νησιά των Φούρνων.

Τον λόγο έχει ο κ. Σταύρος Τάσσος.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στους Φούρνους υπάρχει ένα κατ’ όνοµα πο-

λυδύναµο ιατρείο, στο οποίο προβλέπονται δύο θέσεις αγροτι-
κών γιατρών, µια θέση γενικής ιατρικής, µια νοσηλεύτρια και µια
µαία. Από χθες, Τετάρτη 17 Φεβρουαρίου, δεν υπάρχει κανένας
γιατρός. Ξέρουµε ότι πριν από περίπου πέντε µήνες είχε προσ-
ληφθεί µια ιατρός γενικής ιατρικής, η οποία πήγε για λίγο διά-
στηµα -ίσως ένα µήνα ή και λιγότερο- και µετά κατά κάποιον
τρόπο εξαφανίστηκε. Υπήρχε ένας αγροτικός γιατρός, ο οποίος
χθες έφυγε και αυτός. Άρα, δεν υπάρχει κανένας γιατρός.

Στα νησιά των Φούρνων, που δεν είναι µόνο οι Φούρνοι αλλά
και η Θύµαινα, έχουµε τρεις οικισµούς, δύο αγροτικά ιατρεία και
ένα πολυδύναµο ιατρείο µε πληθυσµό δυο χιλιάδες κατοίκους,
µε πολλά παιδιά και οικογένειες νέων, γυναίκες, αλλά και ηλικιω-
µένους, ΑΜΕΑ, ανθρώπους που χρειάζονται συνεχή παρακολού-
θηση και φροντίδα, µε δηµοτικά σχολεία, γυµνάσιο και λύκειο.
Όλος αυτός ο κόσµος µέχρι τώρα είχε υγειονοµική φροντίδα από
έναν µόνο αγροτικό γιατρό. Τώρα, όπως είπαµε, από κανέναν.

Στο αγροτικό ιατρείο της Θύµαινας, που είναι ένα νησάκι µε
µοναδικό µέσο πρόσβασης σε οποιοδήποτε κέντρο τις βάρκες,
δεν υπάρχει αγροτικός γιατρός, όπως προβλέπεται. Στο αγρο-
τικό ιατρείο της Χρυσοµηλιάς, που βρίσκεται σε αποµακρυσµένη
περιοχή, µε µεγάλη δυσκολία πρόσβασης σε οποιοδήποτε κέν-
τρο, δεν υπηρετεί κι εκεί αγροτικός γιατρός.

Δεν είναι η πρώτη φορά που τα περιφερειακά ιατρεία Θύµαι-
νας και Χρυσοµηλιάς µένουν ακάλυπτα από γιατρό ή που στο
Πολυδύναµο των Φούρνων δεν υπηρετούν οι γιατροί που προ-
βλέπονται. Οι κάτοικοι της περιοχής εισπράττουν µεν συµπάθεια
και κατανόηση, αλλά η υγεία τους και η ζωή τους βρίσκεται σε
κίνδυνο, καθώς στερούνται ακόµα και των στοιχειωδών φροντί-
δων υγείας, στις οποίες έχουν δικαίωµα, εξαιτίας της επικίνδυνης
και θανατηφόρας διαχρονικά αντιλαϊκής πολιτικής που ασκείται
στον τοµέα της υγείας.

Η µονότονα επαναλαµβανόµενη απάντηση από τη διοίκηση ότι
«οι θέσεις προκηρύσσονται, αλλά δεν έρχεται κανείς», δεν
αφορά τους κατοίκους αυτών των νησιών, καθώς είναι υποχρέ-
ωση του κράτους να βρει τον τρόπο που θα καλύψει µε ιατρικό,
νοσηλευτικό και άλλο προσωπικό τις µονάδες υγείας των Φούρ-

νων, στην προκειµένη περίπτωση.
Σας ρωτάµε, λοιπόν, τι θα κάνετε; Τι θα κάνει η Κυβέρνηση για

να καλυφθούν όλες οι θέσεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσω-
πικό σε όλες τις µονάδες υγείας των Φούρνων, δηλαδή, τις τρεις
µονάδες, το πολυδύναµο ιατρείο και τα δύο αγροτικά ιατρεία;

Να καλυφθούν άµεσα, τώρα τα κενά µε την πρόσληψη µόνιµων
γιατρών πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης στα περιφε-
ρειακά ιατρεία Θύµαινας και Χρυσοµηλιάς και στο Πολυδύναµο
των Φούρνων.

Για το Πολυδύναµο Ιατρείο των Φούρνων, άµεση πρόσληψη
τουλάχιστον γενικού παθολόγου, παιδιάτρου και νοσηλευτικού
προσωπικού.

Και επίσης, να αναβαθµιστεί το Πολυδύναµο Ιατρείο των
Φούρνων σε κέντρο υγείας, µε πλήρη στελέχωση και εξοπλισµό,
πρόσληψη ειδικευµένων γιατρών και οδηγού για το ασθενοφόρο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Την ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Ξανθός.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, νοµίζω ότι για άλλη µια φορά αναδεικνύετε ένα υπαρκτό
και σηµαντικό πρόβληµα ελλειµµατικής στελέχωσης των υπηρε-
σιών υγείας, ιδιαίτερα στη νησιωτική χώρα. Αυτό είναι ένα δια-
χρονικό πρόβληµα, το οποίο έχει επιδεινωθεί τα τελευταία
χρόνια, κυρίως λόγω της µετανάστευσης του ιατρικού δυναµικού
στο εξωτερικό. Πραγµατικά, θεωρώ ότι δικαίως οι κάτοικοι αυτών
των περιοχών διεκδικούν από την πολιτεία να αναβαθµίσει και να
βελτιώσει αυτές τις υπηρεσίες και να µην αισθάνονται πολίτες
δεύτερης κατηγορίας.

Νοµίζω ότι υπάρχει ένα γενικότερο θέµα συζήτησης που
αφορά τη νησιωτικότητα και πρέπει επιτέλους και εµείς και ως
Κυβέρνηση, αλλά και ως πολιτικό σύστηµα να βρούµε έναν
τρόπο συνεννόησης, έτσι ώστε να υπάρξει µια αποτελεσµατική
δέσµη κινήτρων, για να σταµατήσει αυτή η ανισότητα στη δηµό-
σια περίθαλψη και στην κοινωνική φροντίδα. 

Για τις συγκεκριµένες δοµές στις οποίες αναφέρεστε, ξέρω
ότι τα τελευταία χρόνια είναι κενά -για πολύ µεγάλο διάστηµα-
τα περιφερειακά ιατρεία της Θύµαινας και της Χρυσοµηλιάς και
υπάρχει δυσκολία στο πολυδύναµο περιφερειακό ιατρείο των
Φούρνων. Η ενηµέρωση που είχαµε µόλις χθες από την υπηρε-
σία, τη 2η ΥΠΕ, είναι ότι η ειδικευµένη ιατρός επέστρεψε αυτές
τις µέρες στην υπηρεσία µετά από µια περίοδο απουσίας και άρα
τουλάχιστον σε αυτήν την φάση διασφαλίζεται η παρουσία ειδι-
κευµένου ιατρού στο νησί. Θα συνεχίσουµε φυσικά να επανα-
προκηρύσσουµε τις θέσεις των κενών περιφερειακών ιατρείων. 

Έχουµε µάλιστα ετοιµάσει µία δέσµη παρεµβάσεων στο νοµο-
σχέδιο, του οποίου ολοκληρώνεται η συζήτηση και ψηφίζεται Πα-
ρασκευή και Σάββατο στη Βουλή, που αφορούν κίνητρα
στελέχωσης για περιφερειακά ιατρεία, ιδιαίτερα σε νησιωτικές
περιοχές. Υπάρχει αυξηµένος συντελεστής υπολογισµού της
προϋπηρεσίας. Υπάρχουν κίνητρα κοινωνικού χαρακτήρα µε τη
συνδροµή της αυτοδιοίκησης. Αυτή η πρωτοβουλία ξεκίνησε από
την Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου και αφορά την παροχή είτε ειδι-
κού επιδόµατος είτε δωρεάν στέγης και σίτισης σε αγροτικούς
ιατρούς και σε επικουρικούς ιατρούς ως κίνητρο προσέλκυσης
και επίσης εδώ προβλέπουµε ότι ο Υπουργός µπορεί µε από-
φασή του να κατανέµει ως ένα επιπλέον οικονοµικό κίνητρο σε
άγονες θέσεις ένα ποσό της τάξης του 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ.
Πιστεύουµε ότι αυτό, αν το επιµερίσουµε στα εκατόν πενήντα µε
διακόσια κενά περιφερειακά ιατρεία τα οποία είναι µακροχρο-
νίως χωρίς ιατρική κάλυψη, θα είναι ένα επιπλέον κίνητρο για την
προσέλκυση γιατρών. 

Κατά την άποψή µου, αυτά τα µέτρα θα έχουν ένα θετικό απο-
τέλεσµα. Δεν αντιµετωπίζουν όµως το πρόβληµα στη βαθύτερη
ρίζα του και το πρόβληµα αυτό είναι να ξαναγίνει το σύστηµα
υγείας της χώρας µας ελκτικό ιδιαίτερα για τους νέους γιατρούς.
Τα µισθολογικά δεδοµένα, τα εργασιακά δεδοµένα, οι δυνατό-
τητες επιστηµονικής ανέλιξης και λοιπά έχουν δυστυχώς περιο-
ριστεί σήµερα στο σύστηµα υγείας. Γι’ αυτό και υπάρχει αυτό το
αυξηµένο κύµα διαρροής επιστηµονικού δυναµικού και ιδιαίτερα
γιατρών προς τις χώρες της Ευρώπης. Θεωρώ ότι αυτή είναι η
µεγάλη πρόκληση για την πολιτεία στην επόµενη περίοδο. 

Χρειάζεται ένα σοβαρό σχέδιο που να δίνει ένα σήµα ότι πρώ-
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τον, η πορεία απαξίωσης και υποβάθµισης του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας έχει τελειώσει, ότι υπάρχει ένας σχεδιασµός στα-
διακής προφανώς -γιατί δεν µπορεί να γίνει αυτόµατα και µαζικά
αυτό- κάλυψης των κενών θέσεων και άρα δυνατότητα επαγγελ-
µατικής προοπτικής για τους νέους γιατρούς. Επίσης, εδώ χρει-
άζεται και µια πολιτική που δροµολογεί ήδη ο ΕΟΠΥΥ ανοίγµατος
των συµβάσεων µε τους γιατρούς και τους υπόλοιπους υγειονο-
µικούς και στους νέους γιατρούς. Θεωρώ ότι µε αυτήν τη δέσµη
µέτρων µπορεί να προσδοκά κάποιος ότι θα υπάρξει µια αισθητή
βελτίωση σε αυτές τις υπηρεσίες.

Όµως, έχουµε νοµοθετήσει και ως κίνηση έκτακτης ανάγκης -
σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας- τη δυνατότητα
οπλιτών γιατρών, να καλύπτουν στη διάρκεια της θητείας τους
τέτοιες κενές θέσεις που είναι για πολύ µεγάλο διάστηµα χωρίς
γιατρό. Ήδη αυτό έχει περάσει και έχει ψηφιστεί από την ελλη-
νική Βουλή. Έχουµε δώσει στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας τη
λίστα µε τα µακροχρονίως κενά περιφερειακά ιατρεία και ανά-
λογα µε τη δυνατότητα που έχουν οι Ένοπλες Δυνάµεις πιστεύω
ότι στο επόµενο διάστηµα θα υπάρξει µια προσπάθεια οι πιο
επείγουσες ανάγκες από αυτές να αντιµετωπιστούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Επειδή αυτό το
θέµα, κύριε Υπουργέ, έχει απασχολήσει επανειληµµένως όλες
τις κυβερνήσεις και επειδή το είχαµε συζητήσει –εάν θυµόσαστε-
επανειληµµένα και στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, µα-
κάρι όλα αυτά τα µέτρα να αποδώσουν. Εάν όµως δεν αποδώ-
σουν, η µόνη λύση που υπάρχει ξέρετε ποια είναι κατά τη γνώµη
µου; Όταν πρόκειται να δώσει το Υπουργείο την άδεια ειδικότη-
τας είτε µετά από εξετάσεις είτε χωρίς εξετάσεις, νοµοθετικά να
υπάρχει υποχρέωση υπηρεσίας υπαίθρου στα αποµακρυσµένα
νησιά και λοιπά.  

Να το σκεφτείτε, γιατί νοµίζω ότι αυτός είναι ένας τρόπος να
εφαρµοστεί στην πράξη, εφόσον όλα αυτά τα µέτρα δεν αποδώ-
σουν. Διότι, πράγµατι, όλα αυτά τα µέτρα έχουν ψηφιστεί, ακόµα
και να χορηγείται σπίτι -αν θέλετε- και επίδοµα για φαγητό στους
γιατρούς, αλλά φαίνεται ότι δεν είναι αρκετά διότι, όπως ελέχθη
-το είπε και ο Υπουργός- πολλοί γιατροί φεύγουν στο εξωτερικό
τώρα. Εκεί που µπορεί να γίνει κατά κάποιο τρόπο µία υποχρεω-
τική θητεία είναι όταν πρόκειται να πάρουν την άσκηση ειδικότη-
τας είτε εντός είτε εκτός. Αυτό είναι το τελευταίο που µπορεί να
γίνει, αλλά αυτό πρέπει να περάσει νοµοθετικά από τη Βουλή. 

Παρακαλώ, κύριε Τάσσο, έχετε τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι για άλλη µια

φορά, αυτό που προσφέρετε στους κατοίκους των Φούρνων,
αλλά και γενικότερα στον ελληνικό λαό, είναι «τσάι και συµπά-
θεια». «Ναι, καλά, συµφωνούµε, αλλά δεν υπάρχουν δυνατότη-
τες». 

Κύριε Υπουργέ, πολύ φοβάµαι ότι η πολιτική που εφαρµόζετε
είναι ακριβώς στην αντίθετη κατεύθυνση από αυτήν που είπατε.
Αυτό που προσπαθείτε να κάνετε και αυτό που απαιτεί το µεγάλο
κεφάλαιο, είναι να απαλλαγεί από το κόστος –γιατί κόστος το θε-
ωρεί- της πρόληψης, της θεραπείας και της αποκατάστασης. Και
όχι µόνο να απαλλαγεί από αυτό, αλλά να γίνει κι ένα άλλο πεδίο
κερδοφορίας. Δηλαδή, να περάσει και η υγεία στον ιδιωτικό
τοµέα, γιατί είναι γνωστό ότι αν κάποιος έχει ένα θέµα υγείας θα
πουλήσει ό, τι έχει και δεν έχει –που λέει ο λόγος- για να µπορέ-
σει να το καλύψει. 

Έτσι, λοιπόν, πιστεύω ότι θα πρέπει να δοθούν απαντήσεις στα
ερωτήµατα αυτά: Τι θα κάνετε για να πληρωθούν άµεσα αυτές
οι πέντε θέσεις γιατρών; Μας λέτε «θα υπάρξει µια γενική για-
τρός και µετά βλέπουµε». Δεν λύνεται το πρόβληµα έτσι. Και δεν
λύνεται το πρόβληµα, µάλιστα, µε την πολιτική που ακολουθείτε.
Μια πολιτική που έχει ένα –όπως λέτε κι εσείς- ταξικό πρόσηµο,
µόνο που το ταξικό πρόσηµο είναι της αστικής τάξης, είναι του
κεφαλαίου, δεν είναι των εργαζοµένων. Γιατί αυτούς εξυπηρε-
τείτε. 

Και µε το καινούργιο, µε το παράλληλο πρόγραµµα στην υγεία,
κάνετε νοσοκοµεία που είναι ανώνυµες εταιρείες, λειτουργούν
µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. Τα 100 εκατοµµύρια που λέτε ότι
θα δώσετε για να ασφαλίσετε τα δυόµισι εκατοµµύρια ανασφά-
λιστους, δεν θα τα πάρετε από τον κρατικό προϋπολογισµό, θα
τα πάρετε από τον ΕΟΠΥΥ, δηλαδή από τα πτωχευµένα ταµεία

ασφάλισης. Και το κάνετε αυτό ακριβώς γιατί θέλετε να υπηρε-
τήσετε τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου στον τοµέα της
υγείας και να εξοικονοµήσετε πόρους µε αυτόν τον τρόπο, ώστε
οι πόροι που θα εξοικονοµηθούν να δοθούν στους εφοπλιστές
µε τις πενήντα έξι φοροαπαλλαγές, να δοθούν στους βιοµήχα-
νους, να δοθούν στους τραπεζίτες και ο λαός να αρκείται στα ψί-
χουλα, αν τα παίρνει κι αυτά!

Γι’ αυτό νοµίζω ότι και δεν απαντήσατε στο ερώτηµα που σας
έβαλα,  αλλά και η πολιτική που ακολουθείτε είναι προς την αν-
τίθετη κατεύθυνση για να λυθεί αυτό το πρόβληµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κύριε
Τάσσο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, προφανώς υπάρχει διαφορά στην ανάγνωση των πολιτι-
κών κινήσεων και των πρωτοβουλιών. Εγώ αντιλαµβάνοµαι και
την ανάγκη µιας αντιπολιτευτικής ρητορείας…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Δεν είναι αντιπολιτευτική ρητορεία.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …αλλά το να µου

λέτε ότι το νοµοσχέδιο το οποίο θα ψηφιστεί µεθαύριο, που ρυθ-
µίζει την καθολική κάλυψη των ανασφάλιστων και των φτωχών
ανθρώπων στη χώρα, είναι µέτρο ταξικής µεροληψίας υπέρ του
κεφαλαίου, αυτό πραγµατικά υπερβαίνει κάθε νοσηρή φαντασία.  

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Σας είπα ότι αυτά είναι ψίχουλα. Αυτό σας
είπα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επιτρέψτε µου! Σας
παρακαλώ πάρα πολύ. Σχέδιο ιδιωτικοποίησης της δηµόσιας
υγείας στην Ελλάδα δεν υπάρχει µε αυτήν την Κυβέρνηση. 

Έχουµε αυξήσει τον προϋπολογισµό του 2016, αθροιστικά το
όριο δαπανών έχει αυξηθεί κατά 300 εκατοµµύρια ευρώ σε
σχέση µε το 2015, έχουµε προχωρήσει για πρώτη φορά σε µόνι-
µες προσλήψεις προσωπικού και αυτές τις µέρες αναλαµβάνουν
οι άνθρωποι υπηρεσία στα νοσοκοµεία µε τους προσωρινούς πί-
νακες του ΑΣΕΠ. Έχουν διοριστεί εκατόν ογδόντα επτά διασώ-
στες, επίσης από µια προκήρυξη «παγωµένη» για αρκετό καιρό.
Έχει ολοκληρωθεί µία διαδικασία ενίσχυσης του ΕΚΑΒ µε ενε-
νήντα ασθενοφόρα, µετά από οχτώ χρόνια ατέρµονης καθυστέ-
ρησης και ενστάσεων και µπλοκαρίσµατος του διαγωνισµού.
Έχουµε υπογράψει εξακόσιες δεκαεπτά προσλήψεις επικουρι-
κών γιατρών µέσα σε τρεις µήνες, από τους οποίους όµως µόνο
τετρακόσιοι πενήντα δέχθηκαν να καταλάβουν τη θέση αυτή.
Αυτό είναι το βαθύτερο πρόβληµα, λοιπόν, το σύστηµα υγείας
µας µε τους σηµερινούς µισθούς και τα σηµερινά εργασιακά
στάνταρ, ιδιαίτερα σε αποµονωµένες περιοχές δεν είναι θελκτικό
για τους νέους γιατρούς, όταν υπάρχει η δυνατότητα ανεύρεσης
αξιοπρεπούς θέσης εργασίας στο εξωτερικό. 

Εµείς, λοιπόν, αυτήν την εικόνα θέλουµε να αντιστρέψουµε.
Να στείλουµε το σήµα στους νέους επιστήµονες στη χώρα µας
ότι µπορούν να έχουν αξιοπρεπή επαγγελµατική και επιστηµο-
νική προοπτική στη χώρα. 

Υπάρχει ένα πολύ συγκροτηµένο σχέδιο αναβάθµισης της δη-
µόσιας περίθαλψης και βεβαίως, θέλουµε τη συνέργεια των δη-
µόσιων πόρων. Οι πόροι της κοινωνικής ασφάλισης είναι
δηµόσιοι πόροι και για πρώτη φορά ο ΕΟΠΥΥ υλοποιεί µια πολι-
τική επένδυσης µέρους αυτών των πόρων και στο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας. Υπογράψαµε συµβάσεις του ΕΟΠΥΥ µε τις ΥΠΕ,
µε τα κέντρα υγείας και τις δοµές του ΠΕΔΥ. Για πρώτη φορά
αυτό. Ο ΕΟΠΥΥ θα αποζηµιώνει για ιατρικές εξετάσεις και πρά-
ξεις τους ασφαλισµένους που εξετάζονται στις δοµές πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας. Είναι µια προσπάθεια επαναπροσανατολισµού
δηµόσιων πόρων στις δηµόσιες δοµές και όχι µόνο προς τον
ιδιωτικό τοµέα. Αυτό το σχέδιο υλοποιούµε. Είναι µια πολιτική
που έχει προτεραιότητά της τη στήριξη και αναβάθµιση της δη-
µόσιας περίθαλψης. 

Οι δυσκολίες είναι πολύ µεγάλες, πολύ σηµαντικές. Το τοπίο
είναι απολύτως βοµβαρδισµένο και προβληµατικό µετά από τόσα
χρόνια συνεχών περικοπών και ελλείψεων προσωπικού. Όµως,
φέτος για πρώτη φορά, νοµίζω ότι θα τα καταφέρουµε να υπάρ-
ξει ένα αίσθηµα σταθεροποίησης και βαθµιαίας αναβάθµισης
των υπηρεσιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,
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κύριε Υπουργέ.
Σειρά έχει η τέταρτη µε αριθµό 501/8-2-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τις σοβαρές ελλείψεις φαρµάκων υψηλού κόστους
για τους καρκινοπαθείς του Νοµού Δράµας.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Κυριαζίδης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η σηµερινή συζήτηση της σχετικής ερώτησης,

που έχει να κάνει µε τους καρκινοπαθείς του νοµού, έρχεται κα-
θυστερηµένα. Βεβαίως, αντιλαµβάνοµαι και τις δικές σας δυσκο-
λίες, όµως, σε ό,τι αφορά το ζήτηµα αυτό, το οποίο επιτακτικά
ζητάει λύση, είµαι υποχρεωµένος και να το επαναφέρω και να
ζητήσω τη δική σας ευαισθησία, γιατί πιστεύω ότι το ζήτηµα αυτό
αντιµετωπίζεται απ’ όλους µε µια ιδιαίτερη προσοχή.

Με θλίψη και πραγµατική αγωνία, που εν τέλει µετατρέπεται
σε αγανάκτηση για τα όσα συµβαίνουν στον χώρο της υγείας,
έλαβα, κύριε Υπουργέ, επιστολή από τον Σύλλογο Καρκινοπαθών
Δράµας. Σύµφωνα µε την επιστολή αυτή, ο σύλλογος καταγγέλ-
λει δηµόσια το γεγονός ότι καθηµερινά γίνεται δέκτης παραπό-
νων των µελών του, ασθενών, σχετικά µε την παρατηρούµενη
έλλειψη φαρµάκων υψηλού κόστους, συνεπεία της οποίας ασθε-
νείς που υποβάλλονται σε χηµειοθεραπείες, αδυνατούν να τύ-
χουν της πρέπουσας θεραπείας ελλείψει του ανάλογου
φαρµάκου. 

Ένεκα δε τούτου, ως και προφορικά µου µεταφέρθηκε, οι συ-
νάνθρωποί µας αυτοί, εκτός από τα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν, λόγω της φύσεως της ασθένειάς τους, έχουν να
αντιµετωπίσουν και τις ελλείψεις στο δηµόσιο σύστηµα υγείας
εν γένει, το οποίο, δυστυχώς, ως αποδεικνύεται στην πράξη,
αποτυγχάνει να υλοποιήσει τον ρόλο και τον σκοπό της ύπαρξής
του. 

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ, αν αυτά είναι σε γνώση σας κι εάν
από πλευράς σας υπάρχει πρόθεση για λύση του ζητήµατος
αυτού, έτσι ώστε να µην παρατηρούνται ελλείψεις, τουλάχιστον
για ζητήµατα που έχουν να κάνουν άµεσα µε τη ζωή των συµπο-
λιτών µας, των συνανθρώπων µας. 

Θα ήθελα µια απάντηση, κύριε Υπουργέ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας, κ. Ανδρέας Ξανθός. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, το θέµα το οποίο αναδεικνύετε δηµιουργήθηκε, κατά
βάση, στις αρχές του χρόνου. Ο λόγος ήταν ότι περάσαµε σε ένα
νέο καθεστώς, όσον αφορά τη χορήγηση των φαρµάκων υψηλού
κόστους, τα οποία θυµίζω ότι µέχρι το 2012 χορηγούνταν από τα
φαρµακεία των νοσοκοµείων και οι άνθρωποι που τα είχαν
ανάγκη, οι ογκολογικοί ασθενείς, κατά βάση, αλλά και άλλοι που
έχουν σοβαρά αυτοάνοσα νοσήµατα, χρόνιες παθήσεις, εξυπη-
ρετούνταν από τα νοσοκοµεία. 

Στη συνέχεια, το 2013, λόγω της δραµατικής περικοπής των
προϋπολογισµών των νοσοκοµείων και ιδιαίτερα των προϋπολο-
γισµών για το φάρµακο, δεν υπήρχε αυτή η δυνατότητα και βρέ-
θηκε η λύση, µε την ένδειξη «στερείται», τα φάρµακα αυτά να
χορηγούνται από τα φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ. Αυτό οδήγησε σε
έναν µεγάλο κύκλο ταλαιπωρίας των πολιτών, των ασθενών,
ασθενών µάλιστα που ήταν ήδη επιβαρυµένη η κατάσταση της
υγείας τους, οι οποίοι έπρεπε να στήνονται στις ουρές των φαρ-
µακείων του ΕΟΠΥΥ για να πάρουν τα φάρµακά τους και να επα-
νέλθουν στο νοσοκοµείο για να κάνουν τη θεραπεία τους. 

Αυτό µε έναν τρόπο αντιµετωπίζεται τώρα. Εγώ θα οµολογήσω
ότι αυτό έγινε ως παρεπόµενη κίνηση µιας απαίτησης που
υπήρξε από τη συµφωνία και από τα προαπαιτούµενα για την
υλοποίησή της, µιας απαίτησης των θεσµών δηλαδή, να υπάρξει
κλειστός προϋπολογισµός και στη νοσοκοµειακή φαρµακευτική
δαπάνη.

Μέχρι τώρα υπήρχε κλειστός προϋπολογισµός µόνο για την
εξωνοσοκοµειακή, ήταν παλιά 2 δισεκατοµµύρια, τώρα είναι
1.945.000.000. Φέτος υπάρχει κλειστός προϋπολογισµός που
προβλέπει για τα νοσοκοµειακά φάρµακα οροφή 570 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ και λέει ότι όποια δαπάνη υπάρχει πάνω από αυτό το

όριο θα επιστρέφεται ως clawback και θα αφαιρείται από τα
έσοδα της φαρµακοβιοµηχανίας. 

Δυνητικά, λοιπόν, αυτή η εξέλιξη µπορεί να δηµιουργήσει πρό-
βληµα. Τις πρώτες µέρες του Γενάρη, επειδή ακριβώς δεν είχαν
ενηµερωθεί έγκαιρα και δεν είχαν συνεργαστεί τα φαρµακεία των
νοσοκοµείων, δεν είχαν συντονιστεί στο νέο αυτό σύστηµα,
υπήρξε µια δυσκολία να γίνουν οι απαραίτητες παραγγελίες. Ευ-
τυχώς, µετά από λίγες µέρες ταλαιπωρίας, αποκαταστάθηκε το
θέµα. 

Αυτήν την περίοδο δεν υπάρχει κανένας λόγος να υπάρχουν
ελλείψεις φαρµάκων υψηλού κόστους. Είµαστε στην αρχή της
χρονιάς. Οι προϋπολογισµοί είναι ιδιαίτερα αυξηµένοι. Έχει αυ-
ξηθεί, δηλαδή, η επιχορήγηση των νοσοκοµείων, ακριβώς για να
υποδεχθούν τα φάρµακα υψηλού κόστους. Η εξυπηρέτηση των
ασθενών είναι καλύτερη, διότι δεν χρειάζεται να ταλαιπωρούνται
και να πηγαίνουν στα φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ. Γίνεται η συνταγο-
γραφία, η λήψη του φαρµάκου και η θεραπεία ταυτόχρονα στο
χώρο του νοσοκοµείου. 

Αυτό το οποίο χρειάζεται είναι ένας πολύ καλός µηχανισµός
επιτήρησης στη διάρκεια της χρονιάς, στο πώς εξελίσσεται η δα-
πάνη, γιατί πραγµατικά κι εµείς δεν θέλουµε να φτάσουµε στο
σηµείο να έχουµε µία υπέρβαση της δαπάνης κι ένα µεγάλο claw-
back. 

Ήδη έχουµε συγκροτήσει µία επιτελική οµάδα στο Υπουργείο,
στην οποία συµµετέχει η Διεύθυνση Οικονοµικών του Υπουρ-
γείου, εκπρόσωπος του ΕΟΠΥΥ, εκπρόσωπος του ΕΟΦ, εκπρό-
σωπος της ΗΔΙΚΑ, εκπρόσωπος της Γενικής Γραµµατείας
Δηµόσιας Υγείας, των νοσοκοµειακών φαρµακοποιών και του
Υπουργού. 

Θα προσπαθήσουµε µε µηνιαίο report να παρακολουθούµε την
εξέλιξη της δαπάνης, να παρεµβαίνουµε διορθωτικά όπου παρα-
τηρούνται προβλήµατα στον καταµερισµό, ανά νοσοκοµείο, της
δαπάνης του προϋπολογισµένου ποσού των 600 εκατοµµυρίων
ευρώ, που είναι για τα φάρµακα όλης της χώρας και να κάνουµε
τις κινήσεις που χρειάζεται, έτσι ώστε να µην υπάρξει κανένα
πρόβληµα στη διάρκεια της χρονιάς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας ευχαριστώ.
Κύριε Κυριαζίδη, έχετε τον λόγο ξανά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κάνατε µια γενική

αναφορά για τα νοσοκοµεία της χώρας.
Θα παρακαλούσα, αν είναι δυνατόν, επειδή λέτε ότι υπάρχει

και από πλευράς σας µία µηνιαία παρακολούθηση σε ό,τι αφορά
τη διακίνηση των φαρµάκων και τον καταµερισµό τους, να µου
απαντήσετε αν για το νοσοκοµείο της Δράµας έχει διασφαλιστεί
αυτή η ικανότητα των καρκινοπαθών, µε την έννοια της προµή-
θειας των φαρµάκων. Διότι, πράγµατι, κι εσείς αποδεχθήκατε ότι
υπήρχε µία υστέρηση στο ζήτηµα αυτό. Είναι υστέρηση σε έναν
κλειστό, όπως είπατε, προϋπολογισµό και στη διασφάλιση της
ζωής των ανθρώπων, όχι όµως στον θάνατο.

Νοµίζω ότι θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, στο σηµείο αυτό να έχω
µία απάντηση. Και θα ήθελα παρακαλώ, αν µπορείτε να µου
απαντήσετε σε κάτι. Ο σύλλογος καρκινοπαθών Δράµας είναι ο
µεγαλύτερος της χώρας µετά από αυτόν της Θεσσαλονίκης.
Εάν, όµως, κάνουµε την αναφορά πληθυσµιακά, αναλογικά είναι
δυστυχώς ο µεγαλύτερος της χώρας. Μακάρι να µην υπήρχαν οι
σύλλογοι µε αυτό ακριβώς το αντικείµενο. 

Έγινε µία προσπάθεια, κύριε Υπουργέ, πρώτον να υπάρξει µία
αντίστοιχη µονάδα στο νοσοκοµείο της Δράµας. Ενώ προχώ-
ρησε, µέχρι στιγµής δεν έχουµε κάτι νεότερο επ’ αυτού. Θα πα-
ρακαλούσα, εάν έχετε κάτι νεότερο επ’ αυτού, να µας το πείτε.

Επίσης, υπάρχει και το γεγονός της µη ύπαρξης ενός µητρώου
καταγραφής των καρκινοπαθών. Γίνεται µία προσπάθεια από τον
σύλλογο. Πιστεύω ότι πρέπει να συνδράµει και το Υπουργείο σας
προς αυτήν την κατεύθυνση. Εν πάση περιπτώσει, εάν όχι µόνο
στη Δράµα, αλλά και σε όλη την Ελλάδα να υπάρχει ένα τέτοιο
µητρώο. Θα παρακαλούσα, εάν µπορείτε, να µου απαντήσετε. 

Ακόµη είχαµε µία συνάντηση αρχές του χρόνου σε ό,τι αφορά
γενικότερα την ενίσχυση των νοσοκοµείων της Δράµας µε ια-
τρικό προσωπικό για την οποία είχατε δεσµευτεί. Δυστυχώς, κα-
νείς γιατρός δεν έχει έρθει µέχρι σήµερα. Κατατείνει το
νοσοκοµείο της Δράµας να καταστεί ένα κέντρο υγείας. Είναι ιδι-
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αίτερα οξυµένα τα προβλήµατα. 
Και βεβαίως λαµβάνοντας αφορµή από τη συγκεκριµένη επί-

καιρη ερώτηση έρχοµαι να ερωτήσω εσάς για το εάν έχετε κάτι
συγκεκριµένο και για το γενικότερο πρόβληµα της στελέχωσης
του νοσοκοµείου Δράµας. Γιατί, πέρασαν δύο µήνες από τη συ-
νάντησή µας περίπου και δεν υπάρχει κάποια εξέλιξη.

Θα εκφράζαµε µία ικανοποίηση εάν τουλάχιστον είναι δυνατόν
σε ένα σηµείο να ενισχυθεί το νοσοκοµείο. Διότι από πλευράς
της πληρότητας ειδικότερα στην παθολογική –που πάντα είναι
πλήρης- απουσιάζουν τα 2/3 των ειδικών παθολόγων γιατρών.
Δεν αναφέροµαι, βεβαίως, και στις άλλες κλινικές, όπου δυστυ-
χώς συµβαίνει το ίδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει και
πάλι ο Υπουργός κ. Ξανθός για να απαντήσει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτό το οποίο
µπορώ να διαβεβαιώσω είναι ότι θα κάνουµε ό, τι χρειάζεται για
να παρακολουθούµε συστηµατικά την εξέλιξη της φαρµακευτι-
κής δαπάνης ιδιαίτερα στο χώρο των νοσοκοµείων. Σας είπα ότι
συγκροτείται ένας επιτελικός µηχανισµός που θα το παρακολου-
θεί. 

Έχει πολύ µεγάλη σηµασία να βάλουµε νοσοκοµειακά πρωτό-
κολλα -τα οποία δεν υπήρχαν µέχρι τώρα- στη συνταγογράφηση
ιδιαίτερα των ακριβών φαρµάκων και στο χώρο των νοσοκο-
µείων. Και να υπάρχει µία κατεύθυνση –ήδη την έχουµε δώσει-
ώστε να γίνεται κοινή διαχείριση των ογκολογικών φαρµάκων
ακόµα και µε συνέργειες των φαρµακείων διάφορων νοσοκο-
µείων µεταξύ τους, που θα επιτρέψει να υπάρξουν οικονοµίες
κλίµακας, να εξοικονοµηθούν δόσεις, όταν γίνεται µε κοινό προ-
γραµµατισµό των ασθενών που έχουν την ίδια πάθηση. Αυτό
µπορεί να γίνει πάρα πολύ καλά στο λεκανοπέδιο Αττικής. 

Για το δικό σας το νοσοκοµείο, θα επικοινωνήσω µε την ΥΠΕ,
θα δω την κατανοµή που έχει γίνει και για τα φάρµακα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ��Κύριε Υπουργέ, έπρεπε να είχατε
επικοινωνήσει ήδη. Η ερώτηση είναι από τις 20 Γενάρη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Προσέξτε, µου θέ-
σατε θέµατα πέρα της φαρµακευτικής κάλυψης. Εµείς έχουµε
µοιράσει το κονδύλιο των 600 εκατοµµυρίων ευρώ στις υγειονο-
µικές περιφέρειες. Και µε ευθύνη των ΥΠΕαρχών µε βάση τα
στοιχεία του κάθε νοσοκοµείου, έχει γίνει κατανοµή ανά νοσο-
κοµείου. Τα χρήµατα αυτά είναι πολύ περισσότερα από τα περ-
σινά, ακριβώς επειδή έρχονται να καλύψουν και αυτά τα
φάρµακα τα οποία µέχρι τώρα τα τρία τελευταία χρόνια δεν
υπήρχαν…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ� Δεν δίνετε απάντηση, κύριε Υπουρ-
γέ. Το θέµα είναι γνωστό.

Τι να απαντήσουµε στους καρκινοπαθείς τώρα;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Η απάντηση στους

καρκινοπαθείς και της Δράµας αλλά και όλης της χώρας είναι ότι
η πολιτεία δεν θα επιτρέψει να υπάρξουν ελλείψεις και να τεθεί
σε διακινδύνευση η θεραπεία κανενός ανθρώπου σε αυτήν τη
χώρα. 

Αυτό είναι ένα σήµα –επιτρέψτε µου να πω- και προς τη φαρ-
µακοβιοµηχανία. Κάποιες εταιρείες απ’ αυτές, επικαλούµενες τον
µηχανισµό του clawback και του κλειστού προϋπολογισµού,
απειλούν µε πιθανές ελλείψεις και προβλήµατα. Πρέπει να είµα-
στε απολύτως συντονισµένοι και σαφείς. Και εδώ χρειάζεται η
στήριξη απ’ όλο το πολιτικό σύστηµα ότι δεν θα επιτρέψουµε ως
χώρα να υπάρξουν τέτοιου τύπου παρενέργειες στο σύστηµα
υγείας της χώρας µας.

Θέλω να είµαι απολύτως κατηγορηµατικός σ’ αυτό. Δεν
έχουµε το παραµικρό περιθώριο να επιτρέψουµε ελλείψεις είτε
στην εξωνοσοκοµειακή φαρµακευτική φροντίδα των αρρώστων
είτε στη νοσοκοµειακή.

Τα συγκεκριµένα προβλήµατα στελέχωσης του Νοσοκοµείου
της Δράµας τα έχουµε συζητήσει. Νοµίζω ότι έχετε κάνει και
ερώτηση παλαιότερα. Παραµένουν προφανώς. Υπάρχει ο σχε-
διασµός αντιµετώπισης και κάλυψης των αναγκών. Υπάρχει µία
προκήρυξη, η οποία θα βγει µόλις ολοκληρωθεί τώρα αυτή η
κρίση του ΑΣΕΠ στην οποία αναφέρθηκα προηγουµένως. Προ-
βλέπει εξακόσιες θέσεις γιατρών. Θα υπάρξει ένας καταµερι-
σµός και ανά νοσοκοµείο. 

Επίσης, έχουµε κάνει την κατανοµή και ανά ΥΠΕ. Γίνεται τώρα
µία διαπραγµάτευση µε τους ασκούντες χρέη διοικητή στα νο-
σοκοµεία αυτήν την περίοδο και µε τα υπόλοιπα επιστηµονικά
όργανα, έτσι ώστε αυτή η κατανοµή να είναι δίκαιη, να καλύπτει
πραγµατικές ανάγκες και να βάζει µία προτεραιότητα. 

Να καλυφθούν αυτόµατα όλα τα κενά του συστήµατος υγείας,
δυστυχώς, αυτό δεν µπορεί να υπάρξει αυτή η δυνατότητα.
Όµως, µπορούµε να κάνουµε µία ιεράρχηση, κυρίως δίνοντας
βάση στα νοσοκοµεία της επαρχίας, στα οποία υπάρχουν όντως
πολύ σηµαντικά κενά και σε ειδικά, σε κρίσιµα τµήµατα των νο-
σοκοµείων, όπως είναι οι µονάδες εντατικής θεραπείες, οι µονά-
δες τεχνητού νεφρού, τα τµήµατα επειγόντων περιστατικών, τα
εργαστήρια, οι εξειδικευµένες δοµές ή οι µονάδες, για παρά-
δειγµα, µεταµοσχεύσεων, τα ογκολογικά τµήµατα κ.λπ., τα οποία
θέλουµε να έχουν µία ιδιαίτερη ενίσχυση, ακριβώς διότι παίζουν
καθοριστικό ρόλο στην ποιότητα των υπηρεσιών. 

Όταν θα είµαστε έτοιµοι για τη λεπτοµερή κατανοµή του προ-
σωπικού, θα το ανακοινώσουµε δηµόσια. Αύριο έχουµε και
ΣΥΠΕ, θα έρθουν και οι διοικητές των περιφερειών απ’ όλη την
Ελλάδα, θα θέσουµε αυτά τα θέµατα και θα ζητήσω ενηµέρωση
για το πώς προχωρά η διαδικασία και στο δικό σας νοσοκοµείο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δώσατε εσείς εν-
τολή στον Περιφερειάρχη Υγείας της 4ης ΥΠΕ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Κυριαζίδη!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα είναι σο-
βαρό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σωστά, αλλά θα
το συζητήσετε µε τον Υπουργό. Αλλιώς, τώρα ξεφεύγουµε από
τη διαδικασία, γιατί γίνεται πια συζήτηση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Το καταλαβαίνω, αλλά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Γίνεται πια συζή-

τηση. Θα απαντήσει ο Υπουργός µετά, οπότε φεύγουµε από τη
διαδικασία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Έδωσε εντολή ο Υπουργός να
γίνει µία τέτοια κατανοµή τουλάχιστον για τα φάρµακα των καρ-
κινοπαθών; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τη συζήτηση µπο-
ρείτε να την κάνετε µε τον κ. Ξανθό, αλλά ξεφεύγουµε από τον
Κανονισµό της Βουλής. 

Η έβδοµη µε αριθµό 504/8-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σάκη Βαρδαλή προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την αποπληρωµή των δεδουλευµένων στους απολυµένους ερ-
γαζοµένους των πτωχευµένων εταιρειών «ΦΙΛΚΕΡΑΜ-JOHNSON
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΚΕΡΑΜΙΚΩΝ ΠΛΑΚΙΔΙΩΝ Α.Ε» και της θυγατρικής
της «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΜΕΤΑΛΛΕΥΤΙΚΗ ΑΕ» στην Περιφερειακή
Ενότητα Θεσσαλονίκης, δεν συζητείται διότι ο αρµόδιος Υπουρ-
γός, ο κ. Κατρούγκαλος, βρίσκεται στο εξωτερικό και δεν µπορεί
να απαντήσει. 

Η όγδοη µε αριθµό 385/12-1-2016 επίκαιρη ερώτηση  δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σάκη Βαρδαλή προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε τα προβλήµατα των εργαζοµένων στον Όµιλο
«Euromedica», δεν συζητείται διότι ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ.
Κατρούγκαλος, βρίσκεται στο εξωτερικό και δεν µπορεί να απαν-
τήσει.

Η τρίτη µε αριθµό 530/12-2-2016 επίκαιρη ερώτηση  πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε την «έρευνα και διάσωση στο
Αιγαίο», δεν συζητείται λόγω ανειληµµένης υποχρέωσης του κ.
Δρίτσα.

Η πρώτη µε αριθµό 534/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Θεσπρωτίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βα-
σίλειου Γιόγιακα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε την παραµετροποίηση των τιµών πώλησης
ηλεκτρικής ενέργειας από τους κατ’ επάγγελµα αγρότες/ιδιοκτή-
τες φωτοβολταϊκών σταθµών, δεν συζητείται λόγω ανειληµµένης
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υποχρέωσης του κ. Σκουρλέτη. 
Η πέµπτη µε αριθµό 466/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοι-
κητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα «εκατοµµύρια που µοι-
ράζει η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα χρεωκοπηµένα κόµµατα»,
δεν συζητείται λόγω ανειληµµένης υποχρέωσης του κ. Κουρουµ-
πλή.

Η ένατη µε αριθµό 426/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την άµεση επα-
ναλειτουργία του εργοστασίου ανακύκλωσης στο Ηράκλειο
Κρήτης και την επαναπρόσληψη των εργαζοµένων από την εται-
ρεία «WASTE SOLUTIONS», δεν συζητείται λόγω ανειληµµένης
υποχρέωσης του κ. Κουρουµπλή.

Η δέκατη µε αριθµό 497/8-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Ποταµιού του κ. Κωνσταντί-
νου Μπαργιώτα προς τον Υπουργό Υγείας σχετικά µε τα προβλή-
µατα στο χώρο της υγείας, τις σοβαρές ελλείψεις στις Μονάδες
Εντατικής Θεραπείας (ΜΕΘ) και την ανάπτυξη του Εθνικού Ορ-
γανισµού Μεταµοσχεύσεων (ΕΟΜ), δεν συζητείται λόγω φόρτου
εργασίας του κ. Πολάκη.

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 526/9-2-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Σερρών της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Μιχαήλ Τζελέπη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε τη λήψη επιχειρησιακών µέτρων από την πλευρά της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας, προκειµένου να διαφυλαχθεί η ασφάλεια των
αγροτών που διαδηλώνουν στο Τελωνείο του Προµαχώνα, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω

προς το Σώµα την επιστολή του Προέδρου του Χριστιανοδηµο-
κρατικού Κόµµατος της Ελλάδας κ. Νικολόπουλου προς το Προ-
εδρείο και τον Πρόεδρο της Βουλής, η οποία έχει ως εξής:

«Κύριε Πρόεδρε, 
Ως Πρόεδρος του Χριστιανοδηµοκρατικού Κόµµατος Ελλάδας

πρόκειται να ταξιδέψω στη Ζάµπια προκειµένου να παραβρεθώ
στην ενθρόνιση του νέου Μητροπολίτη Ζάµπιας και Μαλάουι κ.
Ιωάννη. Για το λόγο αυτό σας παρακαλώ όπως µου εγκρίνετε
άδεια αποχής από τις εργασίες της Βουλής από τις 18 έως τις
26 Φεβρουαρίου». 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινό): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και

Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης
«Εθνικό Μητρώο Επιτελικών Στελεχών Δηµόσιας Διοίκησης, Βαθ-
µολογική Διάρθρωση Θέσεων, Συστήµατα Αξιολόγησης, Προ-
αγωγών και Επιλογής Προϊσταµένων (Διαφάνεια-Αξιοκρατία και
Αποτελεσµατικότητα της Δηµόσιας Διοίκησης)».

Επίσης, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι µε την υπ’ αριθµ.
1740/1295/2-2-2016 απόφαση του Προέδρου της Βουλής συγ-
κροτήθηκε η προβλεπόµενη από το άρθρο 43Α του Κανονισµού
της Βουλής Επιτροπή παρακολούθησης των αποφάσεων του Ευ-
ρωπαϊκού Δικαστηρίου των Δικαιωµάτων του Ανθρώπου για την
Α’ Σύνοδο της ΙΖ’ Βουλευτικής Περιόδου.

Η σχετική απόφαση έχει αναρτηθεί στην Κοινοβουλευτική Δια-
φάνεια και θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης. 

Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα συζητηθεί η τέ-
ταρτη µε αριθµό 532/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σχετικά µε την καταβολή της
ενιαίας ενίσχυσης και των αποζηµιώσεων που οφείλει ο Οργανι-
σµός Ελληνικών Γεωργικών Ασφαλίσεων (ΕΛΓΑ) για το 2015
στους αγρότες. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αποστόλου.
Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέ-

ψετε να πω ότι ένας από τους Υπουργούς, που ανακοινώσατε ότι
έχει φόρτο εργασίας, είναι στο καφενείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ποιος είναι αυτός;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν µπορώ να σας πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Γιατί δεν µας το

λέτε; 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δείτε ποιους ανακοινώσατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Γιατί έτσι όπως το

λέτε εκτίθενται όλοι οι Υπουργοί. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δείτε ποιους ανακοινώσατε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Δεν µπορεί να

κάνει αυτή τη δουλειά το Προεδρείο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τι να σας πω; Εσείς ανακοινώ-

σατε ότι έχει φόρτο εργασίας όχι εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεγκέρο-

γλου, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, οι δρόµοι παρα-

µένουν κλειστοί. Οι αγρότες αναζητούν διαύλους επικοινωνίας
επί της ουσίας. Η χώρα έχει ανάγκη από συνεννόηση και επικοι-
νωνία αλλά δυστυχώς τα πράγµατα χειροτερεύουν. Μαθαίνουµε
ότι και µεθοριακοί σταθµοί και σύνορα είναι κλειστά λόγω της
επιµονής της Κυβέρνησης σε ένα σχέδιο υπερφορολόγησης του
αγροτικού παραγωγικού τοµέα. Δυστυχώς, αυξάνετε το κόστος
παραγωγής µε τις αποφάσεις σας και βέβαια δυσκολεύετε την
απαραίτητη ρευστότητα για τον αγρότη, τον καλλιεργητή, την
αγροτική εκµετάλλευση.

Πρέπει να σας πω για άλλη µία φορά ότι είσαστε σε λάθος κα-
τεύθυνση. Είναι καταστρεπτικές για τον παραγωγικό τοµέα οι
αποφάσεις σας για 12.000 ευρώ καθαρό εισόδηµα -όχι τζίρο-,
κύριε Πρόεδρε. Καλείται ο αγρότης-παραγωγός να πληρώσει
προκαταβολή φόρου, εισφορές, ΟΓΑ-ΕΛΓΑ περίπου 9.000-9.500
ευρώ. Εάν είναι το εισόδηµα αυτό και από παραγωγή οίνου, θα
πληρώσει περίπου 1.500 ευρώ επιπλέον µε τον ειδικό φόρο κα-
τανάλωσης και αυτά αν τα 12.000 ευρώ είναι από παραγωγή. 

Και η Κυβέρνηση τι αντιτείνει σε αυτό; «Μα, αν έχετε 12.000
από επιδότηση, θα είναι αφορολόγητα». Δηλαδή, τι µας λέει η
Κυβέρνηση; Επανάπαυση στις επιδοτήσεις! Μην παράγετε, διότι
θα φορολογηθείτε, κύριοι. Αυτό λέει στους αγρότες. Αυτό είναι
λάθος µήνυµα. Πρέπει να αλλάξει, να αντιστραφεί. 

Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς, δηµιουργείτε και προβλήµατα στη
ρευστότητα µε τη µη κανονική καταβολή των ενισχύσεων. Δηµι-
ουργήσατε το πρόβληµα τον Νοέµβριο-Δεκέµβριο µε την ενιαία
ενίσχυση. Σήµερα δεν ξέρουµε πότε θα καταβληθεί αυτή. Θα
ήταν καλό να καταβληθεί, ακόµη και αργά, τον Απρίλιο. Όµως,
να το πείτε, για να ξέρουν οι αγρότες να κάνουν το κουµάντο
τους.  

Το δεύτερο έχει να κάνει µε τις αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ του
2015, που ακόµα δεν έχετε αρχίσει να πληρώνετε ζηµιές του
προηγούµενου έτους. Αυτό συµβαίνει για πρώτη φορά µετά την
αλλαγή του θεσµικού καθεστώτος του ΕΛΓΑ. 

Και βέβαια, να µας πείτε πότε θα επιστραφούν τα 300 εκατοµ-
µύρια ευρώ στα ταµεία του ΕΛΓΑ και του ΟΠΕΚΕΠΕ, τα οποία
όδευσαν για την πληρωµή του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου
και εκείνης της αλλοπρόσαλλης πολιτικής που ακολουθήσατε
µέχρι τον Ιούλιο του 2015. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Αποστόλου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, δεν είναι σωστό να λασπολο-

γείτε εναντίον Υπουργών της Κυβέρνησης. Αν θέλετε να είστε
πραγµατικά συνεπής σε αυτά που λέτε, ονοµατίστε τους. Είναι
αδιανόητο αυτή την ώρα όλοι οι Υπουργοί που απουσιάζουν να
κατηγορούνται ότι βρίσκονται στο καφενείο, διότι περί αυτού
πρόκειται. 

Εγώ δεν θα σας απαντήσω στα γενικά ζητήµατα που βάλατε,
γιατί πριν από λίγες ηµέρες είχαµε σχετική επερώτηση από το
κόµµα σας και τα είπαµε διεξοδικά. Νοµίζω καµµιά φορά ότι κου-
ράζουµε κιόλας. 

Απλά θέλω να σας πω το εξής, σχετικά µε τις πληρωµές. Εµείς
προσπαθήσαµε να βάλουµε µια τάξη στον χώρο. Πραγµατικά τον
Δεκέµβρη και τον Γενάρη,  όπως γνωρίζουν οι αγρότες και γνω-
ρίζετε κι εσείς, κατεβλήθη το 54% της ενιαίας ενίσχυσης. Πλη-
ρώθηκαν, επίσης, πάρα πολλές εκκρεµότητες –σχεδόν όλες–
από το 2008 µέχρι το 2014. Ορισµένες κατηγορίες αγροτών
αυτές τις µέρες θα εισπράξουν, γιατί υπάρχουν εκκρεµότητες,
που έχουν να κάνουν µε τη νιτρορύπανση, µε τις συνδεδεµένες
ενισχύσεις, µε τους νέους αγρότες. Είµαστε σε µια διαδικασία
πληρωµών. 

Δεν είµαστε εµείς αυτοί που λέµε ότι δεν υπάρχουν εκκρεµό-
τητες κι ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα. Όλα θα λυθούν µέσα
από τη διαδικασία των ενστάσεων που έχουν υποβληθεί. 

Όµως, να το τονίσουµε για µία ακόµη φορά. Το ξέρετε ότι είναι
η αρχιτεκτονική της νέας ΚΑΠ, και ιδιαίτερα σε εθνικό επίπεδο,
που δηµιουργεί πάρα πολλά προβλήµατα και πολλές καθυστε-
ρήσεις. Παρ’ όλα αυτά, εµείς την πρώτη δόση όντως την κατα-
βάλαµε έγκαιρα, όπως σας είπα προηγουµένως. Μάλιστα το
ξέρετε ότι πολλές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ακόµη και
σήµερα, δεν έχουν ολοκληρώσει τις συγκεκριµένες πληρωµές. 

Το κυριότερο, όµως, που το ξεχνάτε, είναι ότι τηρήθηκαν οι
διαδικασίες που προβλέπονται από τον Κανονισµό και για πρώτη
φορά η χώρα µας, µετά από πολλά χρόνια, δεν έχει πρόστιµα,
δεν έχει δηµοσιονοµικές διορθώσεις. Ήταν καθεστώς τα τελευ-
ταία χρόνια να έχουµε, ιδιαίτερα για τους βοσκοτόπους, 320-350
εκατοµµύρια ευρώ δηµοσιονοµικής διόρθωσης. Τέλειωσαν αυτά,
τα βάλαµε σε µία σειρά.

Βεβαίως, υπάρχουν διαφοροποιήσεις από περιοχή σε περιοχή
ή µπορεί ένας παραγωγός να εισπράξει τώρα λιγότερα ή περισ-
σότερα από ό,τι την προηγούµενη φορά. Όµως το ποσό που κα-
τανέµεται είναι αυτό το συγκεκριµένο. Αυτό γίνεται, διότι –το
ξέρετε κι εσείς- άλλαξαν τα δεδοµένα όσον αφορά τον τρόπο
εφαρµογής της νέας ΚΑΠ. Ένα παράδειγµα θα σας αναφέρω.
Είναι τρεις οι περιφέρειες τώρα. Αντιλαµβάνεστε τι επιπτώσεις
είχε αυτό στην κατανοµή των δικαιωµάτων. 

Σε κάθε περίπτωση, εγώ σας λέω ότι, παρ’ ότι ήταν δική σας
επιλογή ο τρόπος µε τον οποίο θα γίνει η κατανοµή, µε αυτές οι
δυσκολίες -εσείς το αποφασίσατε τότε στην υιοθέτηση της Κοι-
νής Αγροτικής Πολιτικής-, εµείς κάνουµε προσπάθειες και θα κά-
νουµε προσπάθειες. 

Λέτε «τι κάνει ο ΕΛΓΑ;» και ότι δεν πληρώνει. Σας αναφέρω ότι
για το 2014 ο ΕΛΓΑ κατέβαλε το ποσό των 175.000.000 ευρώ,
δηλαδή, έχουν ολοκληρωθεί οι πληρωµές του 2014. Και ξέρετε
πόσο δύσκολη χρονιά ήταν το 2014 και πόσο πιο πάνω, σε σχέση
µε τη δυνατότητα που είχε ο ΕΛΓΑ να πληρώσει.

Βεβαίως, έχουν ξεκινήσει οι καταβολές του 2015. Ήδη, το
πρώτο τρίµηνο πληρώνεται αυτήν την ώρα. Ανά τακτά χρονικά
διαστήµατα θα συνεχιστούν να υπάρχουν πληρωµές. Βεβαίως,
µην ξεχνάτε ότι είχαµε κι ένα ποσό της περασµένης χρονιάς, που
ξεπερνάει τα 16.000.000 ευρώ που αφορούσαν αυτό που λέµε
«ενισχύσεις» µέσα από κρατικούς πόρους. 

Άρα, λοιπόν, κινούµαστε µέσα στις δυνατότητες που έχουµε,
ιδιαίτερα σε µία περίοδο κατά την οποία έχουµε και δηµοσιονο-
µικά προβλήµατα -το γνωρίζετε- και πρόβληµα εισπραξιµότητας
από πλευράς ειδικά ασφαλίστρων του ΕΛΓΑ. Το ξέρουµε όλοι
αυτό το πράγµα. Παρ’ όλα αυτά, προσπαθούµε όσο το δυνατόν
να ικανοποιήσουµε τις ανάγκες του Έλληνα αγρότη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε ξανά τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή συναινέ-

σατε σε αυτό που είπε ο κ. Αποστόλου, θέλω να σας πω ότι εγώ
δεν λασπολογώ. Εγώ είπα: «Όποιος επικαλέστηκε πρόβληµα
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φόρτου εργασίας, είναι στο καφενείο.».  
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): «Όποιος»; 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Όποιος. Ο ένας, που επικαλέ-

στηκε φόρτο εργασίας. 
Το φαινόµενο, δηλαδή, αυτό συνεχίζεται. Κι αντί να κατακρί-

νετε τους Βουλευτές που ερωτούν, θα πρέπει να κατακρίνετε
τους Υπουργούς που δεν έρχονται να απαντήσουν, επικαλούµε-
νοι όχι βεβαίως τη δικαιολογία και σοβαρή αιτιολογία του κ. Κα-
τρούγκαλου, που είναι στο εξωτερικό, όχι τον προγραµµατισµό
που είχαν οι άλλοι συνάδελφοι και Υπουργοί, οι οποίοι είπαν τους
λόγους, αλλά το «γενικός φόρτος εργασίας» και να είναι στο κα-
φενείο. Με συγχωρείτε, αλλά αυτό είναι εµπαιγµός του Κοινο-
βουλίου. 

Εάν τώρα αυτό ο κ. Αποστόλου το λέει «λασπολογία», θα του
έλεγα ότι και τα υπόλοιπα που είπε είναι του ιδίου φυράµατος,
οι εκφράσεις και οι αποφάσεις. Όµως, δεν του το λέω. Απλώς
του λέω ότι είναι σε λάθος κατεύθυνση. 

Κύριε Υπουργέ, αν ήσασταν παραγωγός, αγρότης ή Βουλευ-
τής, και ρωτούσατε αυτά που ρώτησα εγώ, θα ήσασταν ικανο-
ποιηµένος από την απάντηση την οποία δώσατε; Είναι απάντηση
αυτή; 

Σας ρώτησα, κατ’ αρχάς, πότε θα επιστρέψουν τα τριακόσια
εκατοµµύρια στα ταµεία του ΟΠΕΚΕΠΕ και του ΕΛΓΑ και πρέπει
να µας πείτε. Τα πήρατε και πληρώσατε το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, ως µη οφείλατε, κι αφού είχατε δηµιουργήσει το πρό-
βληµα της ρευστότητας στη χώρα. 

Το ίδιο κάνετε τώρα στον αγροτικό τοµέα. Τον πνίγετε τον
αγροτικό τοµέα. Βάζετε 9.500 φορολόγηση για 12.000 καθαρό
εισόδηµα; Είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ; Είναι δυνατόν να επι-
µένετε σε αυτό το φορολογικό και ασφαλιστικό και στον ειδικό
φόρο κατανάλωσης; Είναι δυνατόν να επικαλείστε ότι θα υπάρχει
12.000 αφορολόγητο στην επιδότηση; 

Αυτά είναι πράγµατα τα οποία πρέπει να επανεξεταστούν. Η
Κυβέρνηση όφειλε να το είχε κάνει αυτό εδώ και καιρό, αφού
άκουσε τις απόψεις και των κοινωνικών εταίρων –ευρύτερα για
το ασφαλιστικό– και των αγροτών –για το ιδιαίτερο πρόβληµα
που δηµιουργείται στους αγρότες και από το φορολογικό και
από το ασφαλιστικό και από τους ειδικούς φόρους κατανάλω-
σης– και να µη συνεχίζεται αυτή η κατάσταση, η µισή Ελλάδα να
είναι εναντίον της άλλη µισής. Προκαλείτε συγκρούσεις, χωρίς
να έχουµε την πολυτέλεια. 

Όλο αυτό το κόστος στην οικονοµία ποιος θα το πληρώσει,
κύριε Αποστόλου, µε τη συνεχιζόµενη, έστω και τούτη τη βδο-
µάδα, αδράνεια της Κυβέρνησης να πάρει πρωτοβουλίες για διά-
λογο; Γιατί δεν ακούτε την πρότασή µας, να παγώσετε, δηλαδή,
αυτά τα σχέδια και να καλέσετε για διάλογο τους αγρότες; Πείτε
την κουβέντα «παγώνω». Μην πείτε ότι το παίρνετε πίσω, για να
µην είναι υποτιµητικό. Αν και ο κ. Κατρούγκαλος είπε ότι παίρνει
πίσω τα τρία ταµεία και το ένα του ΕΛΓΑ. Αν ισχύει αυτό, είναι
ένα βήµα. Δεν χρειάζεται, όµως, να γίνονται όλα γραµµικά την
άλλη βδοµάδα και την άλλη βδοµάδα. Γιατί δεν γίνεται άµεσα;
Είστε άβουλοι Υπουργοί; Πάρτε την πρωτοβουλία. Μπορείτε.
Πάρτε την πρωτοβουλία!

Λάθη γίνονται πάντα. Έχουν γίνει και σε άλλες εποχές. Πείτε
ότι «κάναµε λάθος εκτίµηση, έστω και τώρα ελάτε να το κουβεν-
τιάσουµε ξανά από την αρχή». 

Τι θέλετε, δηλαδή; Να στρέψετε τους µισούς εναντίον των
άλλων µισών, όσον αφορά την κοινωνία και µέσα στους αγρότες
αυτό το οποίο κάνετε, το απαράδεκτο, να στρέφετε τους µισούς
αγρότες έναντι των άλλων µισών; Εµφύλιο θέλετε να δηµιουρ-
γήσετε, δηλαδή και διά του εκφυλισµού να πείτε ότι νικήσατε;
Μα, η ήττα θα είναι της χώρας συνολικά.

Σας λέω ξανά ότι πρέπει να αλλάξετε νοοτροπία και η υπερ-
φορολόγηση του παραγωγικού τοµέα, της παραγωγής, να απο-
κλιµακωθεί. Δεν µπορεί αυτό να περπατήσει. Εκ των πραγµάτων,
δεν υπάρχουν λεφτά, για να σας τα δώσουν οι παραγωγοί αγρό-
τες. Δεν µπορούν να τα βγάλουν. Και αν την πρώτη χρονιά µετα-
κυλιστεί το κόστος αυτό στα τρόφιµα, στα προϊόντα που
αγοράζει ο καταναλωτής, τη δεύτερη χρονιά θα βγουν εκτός πα-
ραγωγής, διότι θα πάρουν τη θέση τους φθηνότερα προϊόντα και
τρόφιµα, που παράγονται πιθανόν σε άλλες χώρες, υποβαθµι-

σµένης όµως ποιότητας, που ενέχει άλλους κινδύνους για τον
Έλληνα καταναλωτή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε Κεγκέρογλου.
Όµως, πρέπει να σας πω ότι είπα ότι το Προεδρείο δεν είναι

αρµόδιο για να κυνηγάει τους Υπουργούς αν βρίσκονται ή δεν
βρίσκονται εντός της Βουλής. Αυτό είπα. Δεν είπα ότι φταίνε οι
Βουλευτές.

Το δεύτερο είναι ότι, πράγµατι, στη Διάσκεψη των Προέδρων,
όπως γνωρίζετε, και ο κ. Βούτσης και εγώ είχαµε πει ότι θα πρέ-
πει για αναβάθµιση του Κοινοβουλίου να έρχονται οι Υπουργοί
και ελήφθησαν δύο µέτρα. Το ένα είναι ότι η ερώτηση θα επανα-
λαµβάνεται αυτοµάτως, δηλαδή δεν θα επανακατατίθεται, ούτως
ώστε ο Υπουργός να ξέρει ότι θα την απαντήσει. Το δεύτερο είναι
ότι ο Υπουργός δεν µπορεί να αναφέρει αορίστως τη λέξη «κώ-
λυµα», αλλά πρέπει να αναφέρει σε τι συνίσταται το κώλυµα.

Αυτές οι δύο αποφάσεις της Διάσκεψης των Προέδρων είναι
νοµίζω προς τη σωστή κατεύθυνση για την αναβάθµιση του Κοι-
νοβουλίου, γιατί, όπως γνωρίζετε και γνωρίζουµε όλοι, δεν ρωτά
ως πρόσωπο ο Βουλευτής. Ο Βουλευτής εκπροσωπεί χιλιάδες
ανθρώπους στην Αίθουσα αυτή και ρωτούν –υποτίθεται- αυτοί οι
άνθρωποι. Κατά συνέπεια ο Υπουργός οφείλει να απαντά στους
ανθρώπους που ρωτούν, στους πολίτες και όχι στον Βουλευτή
που εµφανίζεται ως εκπρόσωπός τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι της Δηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός συνοδός από το Σχολή Χατζηβέη. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Πάλι γενικεύσατε την ερώτησή σας. 
Απλά θα σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι όλα αυτά και ιδιαίτερα

αυτά που αφορούν το φορολογικό και το ασφαλιστικό ρητά ανα-
φέρονται στη συµφωνία µέσα και όχι απλά παρεµβάσεις πάνω σ’
αυτά τα ζητήµατα. Η συµφωνία αναφέρει ρητά ότι θα κάνετε
αυτό, θα κάνουµε αυτό, θα κάνουµε αυτό.

Αυτό που θα κάνουµε εµείς ως ελληνική Βουλή το συµφωνή-
σαµε, λοιπόν, µαζί κι εσείς, διακόσιοι είκοσι ένας Βουλευτές, όλοι
όσοι ήταν υπέρ της ευρωπαϊκής πορείας της χώρας το συνοµο-
λογήσαµε και το συναποφασίσαµε, για να τελειώνουµε µε αυτήν
την ιστορία.

Επιπλέον, έχω να σας πω και το εξής: Ξέρετε ότι ιδιαίτερα
στον αγροτικό χώρο το επικοινωνήσαµε παραµονές των εκλογών
όσο δεν µπορείτε να φανταστείτε. Άρα µη µεταφέρετε ουσια-
στικά –έτσι;- και αποµονώνετε –γιατί αυτό κάνετε- ζητήµατα, τα
οποία έχουµε συναποφασίσει.

Όσον αφορά αυτό που είπατε, ότι «εµείς στρέφουµε µερικούς
αγρότες προς τους άλλους αγρότες», θα σας πω ότι από την
αρχή, που υπήρχαν κινητοποιήσεις, αυτό που τους λέγαµε ήταν
«ελάτε να κάνουµε διάλογο». Αυτό που ο Πρωθυπουργός επέ-
µενε και επιµένει ήταν «ελάτε να κάνουµε διάλογο». Και είπαµε
ότι σε αυτόν τον διάλογο θέλουµε να έλθουν όλοι, όχι χωριστά
τη µια µέρα η µία οµάδα, την άλλη µέρα η άλλη οµάδα, την άλλη
µέρα η τρίτη οµάδα, διότι αυτό είναι εναντίον του αγροτικού
χώρου, εναντίον του συνεργατισµού, της συνεργασίας, που πρέ-
πει να υπάρχει στον αγροτικό χώρο.

Και είπαµε πάρα πολύ απλά ότι θέλουµε η επιτροπή που θα
έλθει να έχει µία αντιπροσώπευση τέτοια που να καλύπτει όλους
τους αγρότες, οι οποίοι αυτήν την ώρα βρίσκονται στις κινητο-
ποιήσεις. Εάν εσείς αυτό το ερµηνεύετε ότι προσπαθούµε να βά-
λουµε τους αγρότες να µαλώνουν µεταξύ τους, εγώ δεν µπορώ
να δώσω τέτοια ερµηνεία.

Αναφερθήκατε ιδιαίτερα στα διαθέσιµα αποθέµατα του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ και του ΕΛΓΑ. Το έχουµε πει και το ξαναλέµε πάλι ότι σύµ-
φωνα µε σχετική υπουργική απόφαση είµαστε υποχρεωµένοι,
όταν τα διαθέσιµά µας δεν είναι άµεσα αναγκαία να εκταµιευ-
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θούν, να τα αξιοποιήσουµε καλύτερα. Και στην προκειµένη πε-
ρίπτωση, το ξέρετε ότι ένα µεγάλο ποσό, ιδιαίτερα του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ ήταν παρκαρισµένο επί χρόνια σε τραπεζικό ίδρυµα µε
0,5% και ήλθαµε εµείς και τα συγκεκριµένα χρήµατα τα βάλαµε
repos στην Τράπεζα της Ελλάδος µε 2,3%-2,4%. Δεν ήταν αυτό
επ’ ωφελεία του αγροτικού χώρου; 

Βεβαίως, το τονίζουµε ότι όταν αυτά καταστεί αναγκαίο να τα
διαθέσουµε και δεν µπορούµε να τα καλύψουµε θα τα ζητήσουµε
από την Τράπεζα της Ελλάδος για να κάνουµε τις σχετικές πλη-
ρωµές.

Επειδή, όµως, πραγµατικά το είπατε προχθές και το επανα-
λαµβάνετε ότι χρησιµοποιήθηκαν για την πληρωµή του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου –µάλιστα βάλατε, δεν τα ξεχνάω εγώ
αυτά, σας το λέω, και τη φράση ότι εκτέλεσε ο Αποστόλου ως
Υπουργός «σκοτεινή αποστολή»- και µετά βεβαίως, αφού έγινε
ολόκληρη ιστορία εδώ και επεισόδιο, είπατε ότι αφορούσε την
επίσκεψη του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Επίσκεψη; Τον αγροτικό τοµέα
τον βάζετε στο ΔΝΤ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Επαναλαµβάνω, λοιπόν, «στο σπίτι του κρεµα-
σµένου δεν µιλάνε για σκοινί». 

Όχι µόνο δεν ήλθε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο στο Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, αλλά εσείς, οι οποίοι
φέρατε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο –µάλιστα, το φέρατε και
είχατε και συνοµολογήσει πολλοί ότι ούτε καν το διαβάσατε ούτε
καν ξέρατε τι συµφωνήσατε- έρχεσθε σήµερα και ζητάτε πραγ-
µατικά, ευθύνες και ιδιαίτερα επικαλούµενοι µια επίσκεψη, η
οποία δεν έγινε ποτέ; 

Άρα εσείς δέσατε τη χώρα στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.
Εσείς δεν διαβάσατε. Εσείς δεν έχετε οµολογήσει ότι έχετε τε-
ράστια ευθύνη.  

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τον αγροτικό τοµέα στο Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο τον βάλατε εσείς!

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Δεν θέλω να οξύνω περισσότερο την κατάσταση,
αλλά σας παρακαλώ, κύριε Κεγκέρογλου, λίγη αλήθεια στα λε-
γόµενά σας πρέπει να υπάρχει. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Στο µνηµόνιο εσείς τους βάλατε,
µετά τις αλλοπρόσαλλες ενέργειες του κ. Λαφαζάνη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας ευχαρι-
στούµε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αύριο ελπίζω να µην επικαλε-
στείτε κι εσείς κώλυµα, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα συζητηθεί η
έκτη µε αριθµό 528/12-2-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειου
Κόκκαλη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ενεργοποίηση της Κάρτας του Αγρότη».

Ορίστε, κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, τα εισοδήµατα

των αγροτών δεν είναι σε µηνιαία βάση. Τα προβλήµατά τους
είναι πάρα πολλά. Με δεδοµένο ότι τα τελευταία έξι χρόνια οι κα-
θυστερήσεις στις πληρωµές είναι πάρα πολύ µεγάλες -είτε αφο-
ρούν αποζηµιώσεις είτε αφορούν νιτρορυπάνσεις είτε άλλα
προγράµµατα- σε συνδυασµό µε το υψηλό κόστος παραγωγής
υπάρχει έντονο πρόβληµα ρευστότητας στον αγροτικό χώρο. 

Πρόσφατα, εξαγγείλατε την κάρτα του αγρότη, η οποία πι-
στεύουµε ότι είναι προς τη θετική κατεύθυνση. 

Με την παρούσα ερώτηση διατυπώνουµε τα εξής: Πώς ακρι-
βώς θα λειτουργήσει η κάρτα του αγρότη, µε τι επιτόκιο; Είναι
πολύ κρίσιµο το επιτόκιο, το οποίο θα έχει η κάρτα. Και τέλος,
εάν υπάρχει πρόβλεψη για το ακατάσχετο. Γιατί ουσιαστικά θα
τίθεται ενέχυρο η ίδια η επιδότηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε

Αποστόλου, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Αγαπητέ συνάδελφε, όντως, το πρόβληµα της

ρευστότητας στον αγροτικό χώρο είναι οξύτατο, πόσω µάλλον
όταν είχε προϋπάρξει η κατάργηση της Αγροτικής Τράπεζας ως
πιστωτικό εργαλείο στον αγροτικό χώρο.

Εµείς, λοιπόν, στο πλαίσιο εφαρµογής των νέων πολιτικών που
θέλουµε να υπάρξουν στον αγροτικό χώρο υλοποιούµε την
κάρτα του αγρότη, όπως ακριβώς την αναφέρατε µε στόχο όχι
µόνο να βοηθήσει στη ρευστότητα του αγροτικού χώρου, αλλά
να αποτελέσει και αναπτυξιακό εργαλείο για τον αγροτικό χώρο.

Μάλιστα, για την υλοποίηση αυτού του εγχειρήµατος το
Υπουργείο έχει προβεί στη σχετική δήλωση κατάθεσης και κατο-
χύρωσης του εθνικού σήµατος αποκλειστικής χρήσης ως λεκτικό
«Κάρτα του Αγρότη-AGROKARTA» και σχετική απεικόνιση στις
αρµόδιες αρχές. Το έχει κατοχυρώσει αυτό το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης. 

Θέλουµε να µπορεί ο Έλληνας αγρότης να κάνει αναλήψεις
και να χρηµατοδοτεί τις εργασίες της εκµετάλλευσής του σε ετή-
σια βάση, χρησιµοποιώντας τις ενισχύσεις που δικαιούται µέσα
από το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης αλλά και γενικότερα
τις ενισχύσεις που προκύπτουν από τα δικαιώµατά του, ως εγ-
γύηση. 

Βέβαια βασικό ζητούµενο σε αυτές τις χρηµατοδοτήσεις, οι
οποίες όντως έχουν εξασφαλισµένη την εξυπηρέτησή τους, είναι
αυτό που αναφέρετε: Το χαµηλό επιτόκιο. Είναι καιρός πλέον ο
αγροτικός χώρος να πάψει να είναι τοκογλυφικό θύµα γενικό-
τερα λειτουργίας της πιστωτικής διαδικασίας στον αγροτικό
χώρο. 

Όλα τα εγκατεστηµένα στην Ελλάδα τραπεζικά ιδρύµατα θα
ενηµερωθούν σχετικά µε το περιεχόµενο και την πορεία εφαρ-
µογής του προϊόντος αυτού στον αγροτικό κόσµο µέσω της
Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών, µε την οποία είµαστε σε συνεχή
διάλογο για την επιτυχή έκβαση του εγχειρήµατος. 

Μάλιστα, στο πλαίσιο αυτό είχα πριν από µερικές ηµέρες και
σχετική συνάντηση µε την Πρόεδρο της Ένωσης Ελληνικών Τρα-
πεζών, την κ. Κατσέλη, η οποία και αυτή από τη δική της πλευρά
εξέφρασε τη βούληση να συνδράµει το Υπουργείο στην υλοποί-
ηση της κάρτας του αγρότη. 

Εµείς, λοιπόν, µέσα από διαφανείς διαδικασίες, µε όρους ισο-
τιµίας, είµαστε διατεθειµένοι να συνεργαστούµε µε κάθε φορέα,
κάθε τραπεζικό ίδρυµα που θέλει και αυτό από τη δική του
πλευρά να συµβάλει στην ανασυγκρότηση της παραγωγικής δια-
δικασίας ιδιαίτερα του αγροτικού χώρου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κύριε
Αποστόλου. 

Κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Έχω καλυφθεί, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα συζητηθεί η

ενδέκατη µε αριθµό 455/26-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την ανάγκη εξαίρεσης του Ευβοϊκού Κόλ-
που από την εφαρµογή της απόφασης του Υπουργείου που επι-
τρέπει την αλιεία µε το εργαλείο της βιντζότρατας.

Κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως είναι γνωστό, κατά το παρελθόν η πολι-

τεία πολλές φορές έχει επέµβει µε απαγορεύσεις υπεραλίευσης
µε υπερεντατικά εργαλεία στον Ευβοϊκό Κόλπο. 

Η παρούσα Κυβέρνηση, πέρα από το πρόσηµο του ανθρωπι-
σµού, επαγγέλλεται σαφώς και την προάσπιση του περιβάλλον-
τος, ιδίως δε των θαλασσών και των υδάτων. 

Ειδικά, όπως πολύ καλά γνωρίζετε περισσότερο και από
εµένα, ο Ευβοϊκός Κόλπος, λόγω της ιδιοµορφολογίας των
ακτών που τον περιβάλλουν, αποτελεί µια σχεδόν κλειστή θαλάσ-
σια περιοχή. 

Με τις ευµενέστερες προϋποθέσεις, τα νερά του Ευβοϊκού
Κόλπου χρειάζονται τουλάχιστον πέντε έτη για να αντικαταστα-
θούν από νερά του Αιγαίου, ενώ τα ιχθυοαποθέµατα εξαφανίζον-
ται. 

Από την άλλη πλευρά, τα αλιευτικά σκάφη µε το καταστροφικό
εργαλείο «βιντζότρατα» λειτουργούν µε πολύ περισσότερο εκ-
καθαριστικό για τον πυθµένα τρόπο από όσο ακόµη και οι µηχα-
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νότρατες, διότι στις τελευταίες απαγορεύεται η προσέγγιση της
ακτής σε απόσταση µικρότερη του ενός µιλίου και σε βάθος µι-
κρότερο των πενήντα µέτρων, ενώ αντιθέτως το εργαλείο της
βιντζότρατας λειτουργεί από τη φύση του ακριβώς επί της ακτής
και σε απόσταση έως εκατό µέτρα από αυτή. 

Για όλους αυτούς τους λόγους επιβάλλεται η εξαίρεση του Ευ-
βοϊκού Κόλπου από την εφαρµογή της υπ’ αριθµόν 7317/142567/
18-12-2015 δικής σας απόφασης. 

Κατόπιν αυτών, ερωτάσθε τι προτίθεστε να πράξετε για την
εξαίρεση του Ευβοϊκού Κόλπου από την εφαρµογή της ως άνω
απόφασης που επιτρέπει την αλιεία µε το καταστροφικό εργα-
λείο της βιντζότρατας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, η ερώτησή σας είναι πάρα
πολύ σωστή και αφορά ιδιαίτερα εµένα, επειδή είµαι από την Εύ-
βοια και τα παρακολουθώ επί χρόνια τα συγκεκριµένα ζητήµατα. 

Θέλω, όµως, να µου δοθεί λίγος χρόνος, να ξεκαθαρίσω το ζή-
τηµα, επειδή απασχολεί πάρα πολύ κόσµο ιδιαίτερα του χώρου
της αλιείας. 

Η αλιεία µε το εργαλείο βιντζότρατα διέπεται από αρχές και
διατάξεις συγκεκριµένου κανονισµού του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου. Επίσης υπάρχουν και ει-
δικές διατάξεις από πλευράς του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης. Όλα αυτά θα έλεγα ότι έχουν ως βασική αναφορά
τη βιώσιµη εκµετάλλευση των ιχθυοαποθεµάτων της Μεσογείου.

Στον κανονισµό, όµως, αναφέρεται ότι κατόπιν αιτήµατος κρά-
τους - µέλους η επιτροπή µπορεί να επιτρέπει παρέκκλιση υπό
όρους και προϋποθέσεις και επίσης µε δεδοµένο ότι αυτός ο
τύπος αλιείας δεν µπορεί να πραγµατοποιηθεί από άλλο εργα-
λείο και ότι υπόκειται σε σχέδιο διαχείρισης, στο οποίο θα καθο-
ρίζονται οι όροι και οι προϋποθέσεις άσκησης αλιείας µε το εν
λόγω εργαλείο.

Το σχέδιο διαχείρισης πρέπει να βασίζεται σε έγκυρα επικαι-
ροποιηµένα επιστηµονικά δεδοµένα. Εξαρχής θα πρέπει να το-
νίσω ότι η αλιεία της βιντζότρατας στη χώρα µας γίνεται µε βάση
υπουργική απόφαση, την οποία εµείς βγάλαµε και λήγει σε λίγες
ηµέρες, δηλαδή στις 25 Φεβρουαρίου. Η διάρκειά της, επίσης,
όπως προέβλεπε η σχετική απόφαση, είναι ελάχιστη, περίπου
δύο µήνες, διότι ξεκινήσαµε στις 18 Δεκεµβρίου. Βέβαια οι και-
ρικές συνθήκες ήταν τέτοιες που δεν επέτρεψαν να γίνει πλήρης
εκµετάλλευση όλου του χρόνου. Ξεκαθαρίζω, βεβαίως, ένα
πράγµα: Και σε αυτήν την απόφαση οπωσδήποτε ελήφθη υπ’
όψιν και η οικονοµική κρίση και όλο αυτό που βιώνει όχι µόνο ο
Έλληνας πολίτης, ο µισθωτός, ο αγρότης, ο επαγγελµατίας,
αλλά και οι αλιείς.

Η συγκεκριµένη, λοιπόν, δραστηριότητα, δηλαδή της δοκιµα-
στικής αλιείας για ερευνητικούς σκοπούς, κρίθηκε απαραίτητη
για τη συµπλήρωση των επιστηµονικών δεδοµένων στήριξης του
υπό εκπόνηση διαχειριστικού σχεδίου για την αλιεία και τη βιν-
τζότρατα.

Η συνέχιση της χρήσης αυτού του εργαλείου θα εξαρτηθεί τε-
λικά από την έγκριση ή µη του διαχειριστικού σχεδίου που
έχουµε υποβάλει στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Θα ήθελα να σηµει-
ώσω ότι οι πιθανότητες έγκρισης δεν είναι πολλές. Παρ’ όλα
αυτά, σε περίπτωση που εγκριθεί το συγκεκριµένο διαχειριστικό
σχέδιο, η αλιεία µε βιντζότρατα θα διεξάγεται αυστηρά βάσει
συγκεκριµένου σχεδίου, βάσει του εγκεκριµένου σχεδίου που θα
προκύψει µέσα από αυτήν τη διαδικασία. Ένας από τους πιο αυ-
στηρούς όρους που θα µπουν µέσα στο συγκεκριµένο διαχειρι-
στικό σχέδιο, στην απόφαση, είναι η απαγόρευση σε περιοχές
όπου ο βυθός καλύπτεται από τα λεγόµενα λιβάδια της Ποσει-
δωνίας, που ιδιαίτερα στον χώρο του Ευβοϊκού Κόλπου υπάρ-
χουν σε µεγάλη έκταση.

Για εµάς, όµως, είναι πρωτεύον ότι η χαρτογράφηση της Πο-
σειδωνίας σε όλη την επικράτεια ήδη βαίνει προς ολοκλήρωση.
Άρα, έχοντας ολοκληρωµένη τη χαρτογράφηση και ταυτόχρονα
καταθέτοντας ένα στρατηγικό σχέδιο, όπως σας είπα, θα περι-
µένουµε την έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, υπό τις προ-
ϋποθέσεις που σας ανέφερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κόκκαλη,
πριν σας δώσω ξανά τον λόγο, θα ήθελα να ενηµερώσω και τη
Βουλή και τον Υπουργό ότι αυτό το θέµα έχει απασχολήσει επί
σειρά ετών τη χώρα µας.

Όταν ήταν Επίτροπος Αλιείας η κ. Δαµανάκη υπήρξε ένα αί-
τηµα λογικό, κατά τη γνώµη µου, κύριε Υπουργέ. Η Τουρκία δεν
ανήκει στην Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν υποχρεούται να εφαρµόζει
τις ντιρεκτίβες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Έτσι, λοιπόν, υπάρχουν
περιοχές που απέχουν από την τουρκική ακτή ένα ή δύο µίλια –
χαρακτηριστικό παράδειγµα η Κως- όπου οι ψαράδες τής απέ-
ναντι πλευράς µε βιντζότρατες ψαρεύουν στην ίδια θάλασσα.

Κατά συνέπεια, αν προκύψει καταστροφή -από τη µελέτη που
κάνετε- δεν προστατεύεται η θάλασσα, αφού ήδη ψαρεύεται από
άλλους ψαράδες. Έτσι, η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να κάνει
εξαίρεση τουλάχιστον των περιοχών αυτών. Διότι δεν µπορεί οι
µεν ψαράδες της Ελλάδας να υπακούν στη ντιρεκτίβα, ενώ η
άλλη πλευρά, που δεν ανήκει στην Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν έχει
κανέναν λόγο να υπακούσει στη ντιρεκτίβα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Συνεπώς το θέµα είναι ιδιόµορφο από περιοχή σε περιοχή. Δεν
είναι, δηλαδή, ενιαίο το θέµα για όλη την επικράτεια.

Έχετε τον λόγο, κύριε Κόκκαλη.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συµπληρωµατικά θα ήθελα να πω το εξής, επειδή είπατε ότι η

ισχύς της απόφασης λήγει τώρα τον Φλεβάρη και πιθανότατα η
έγκριση να αργήσει, αν θα εγκριθεί. Θα παραταθεί η ισχύς της
ως άνω απόφασης, δεδοµένου ότι τα σκάφη, που έχουν την
άδεια αλιείας µε τη βιντζότρατα, µπορούν και σε ανοικτές θά-
λασσες να ψαρεύουν;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο

κύριος Υπουργός.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, συµφωνώ µαζί σας. Δείτε, όµως,
ποιες είναι πολλές φορές οι δυσκολίες, που εµείς στα αντίστοιχα
συµβούλια Υπουργών αντιµετωπίζουµε, όταν είναι γνωστό αυτό
το ζήτηµα. 

Όταν µιλάµε για τη Μεσόγειο, δυστυχώς, είµαστε εµείς και οι
χώρες της Ιταλίας και της Ισπανίας, οι οποίες είναι ένα κοµµάτι
της Μεσογείου, που προσπαθούν να διαχειριστούν τα ιχθυαπο-
θέµατα. Από την άλλη πλευρά, όµως, δυστυχώς ακόµη δεν έχει
υπάρξει µια γενικότερη, θα έλεγα, προσέγγιση διαχείρισης των
ιχθυαποθεµάτων και µε άλλες γειτονικές χώρες, κάτι που είναι
πάρα πολύ σοβαρό. Είναι ένα θέµα που απασχολεί και την ίδια
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Όσον αφορά τα ιχθυαποθέµατα, θέλω να σας πω ότι ο Ευβοϊ-
κός είναι ένας καλός ψαρότοπος και τον θέλουµε ιδιαίτερα εµείς
οι Χαλκιδαίοι, οι Ευβοείς, διότι χρησιµοποιούµε το ψάρι ως ερ-
γαλείο για την προσέλκυση επισκεπτών, ιδιαίτερα τα Σαββατο-
κύριακα στη Χαλκίδα. 

Εκείνο που θέλω να σας πω είναι ότι όντως έχει ενηµερωθεί
το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας ότι τελειώνει αυτή η διαδικα-
σία τότε. Γίνεται ένας αυστηρός έλεγχος από τις Λιµενικές Αρχές
της Χαλκίδας, της Ραφήνας, της Καρύστου αλλά και της Αιδη-
ψού. 

Έχουν δοθεί από την πλευρά του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης λεπτοµέρειες, όσον αφορά την παρακολούθηση. Εγώ
σας λέω ότι υπάρχουν και αρκετά πρόστιµα κάθε χρόνο. Τα πα-
ρακολουθούν και πραγµατικά κάνουν καλή δουλειά οι λιµενικές
αρχές. 

Ας ελπίσουµε ότι κάποια στιγµή θα καταλήξουµε σε µια από-
φαση, η οποία τουλάχιστον θα έχει την έγκριση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, αλλά ταυτόχρονα θα προστατεύει και τα ιχθυαποθέ-
µατα της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
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σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µαθητές και µαθήτριες
και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο
Αγίων Θεοδώρων και το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίων Αναργύρων. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 533/15-2-2016
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Δράµας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την αλ-
λαγή του υφισταµένου νοµοθετικού πλαισίου σε ό,τι αφορά τον
χρόνο κρίσεων των στελεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Εσωτερικών και Δοικητικής Ανασυγκρότησης κ. Νικό-
λαος Τόσκας.

Τον λόγο έχει ο κ. Κυριαζίδης για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του για δύο λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι µια δύσκολη ηµέρα τόσο για εµένα, αλλά

πολύ περισσότερο για την Ελληνική Αστυνοµία, την οποία υπη-
ρέτησα για τριάντα έξι χρόνια.

Πέρα από το τυπικό της επίκαιρης ερώτησης της 8ης Φεβρουα-
ρίου, που κατατέθηκε και για λόγους, αν θέλετε, προληπτικούς
και αποτρεπτικούς, µε τη σκέψη ότι µπορεί να αποσοβηθεί η κα-
ρατόµηση στελεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας, δυστυχώς αυτό
δεν αποφεύχθηκε.

Θα έλεγε κανείς ότι προµετωπίδα ή, αν θέλετε, ιδιαίτερη ανα-
φορά µπορεί να κάνει κανείς στον παροπλισµό, στην αποθή-
κευση αξιότατων στελεχών, όπως αυτόν του Διευθυντή της
Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος, του κ. Σφακιανάκη, γεγονός
που, βεβαίως, µας βάζει σε ιδιαίτερη ανησυχία, κύριε Υπουργέ.

Τα ανώτατα στελέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας και µαζί µε αυ-
τούς και η κοινωνία παρακολουθούν µε έκπληξη και απορία τη
διοικητική αντιµεταρρύθµιση που κατά το τελευταίο χρονικό διά-
στηµα εφαρµόζει στην πράξη η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα
Σώµατα Ασφαλείας. Μετά τον αρχικό αφοπλισµό και τη συστη-
µατική απαξίωση της Ελληνικής Αστυνοµίας, αποδεικνύοντας ξε-
κάθαρα ότι οι έννοιες «ΣΥΡΙΖΑ» και «δηµόσια τάξη» τυγχάνουν
έννοιες κατ’ αρχάς ασύµβατες και αποκλίνουσες, η Κυβέρνηση
περιόρισε τους τελευταίους µήνες τη «θεσµική» της παρέµβαση
σε ενέργειες και επιλογές που, αν µη τι άλλο, απέδειξαν για µια
ακόµη φορά πώς εννοεί την αξιοκρατία και τη διαφάνεια του
«πρώτη φορά αριστερά».

Μετά το πρώτο µπαράζ αναξιοκρατίας µε τον παραγκωνισµό,
καθαίρεση άξιων αξιωµατικών της Ελληνικής Αστυνοµίας, όπως
αυτόν του Διευθυντή της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων,
που τελικά αποστρατεύτηκε χθες, υλοποιείται πλέον ξεκάθαρα
η επόµενη φάση του σχεδίου, µετά και τη δηµοσίευση προεδρι-
κού διατάγµατος για τον χρόνο των κρίσεων και την τροπολογία
που πρόσφατα ήρθε, προκειµένου να καθαιρεθεί ο Αρχηγός της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

Ήδη και σε εκτέλεση των όσων προβλέφθηκαν, ύστερα από
την επιστροφή του προεδρικού διατάγµατος από το Συµβούλιο
της Επικρατείας, που αναγκάστηκε η Κυβέρνηση να φέρει τρο-
πολογία για την αποµάκρυνση του Αρχηγού της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας, γεννώνται τεράστια ζητήµατα, κύριε Υπουργέ.

Ερωτάστε τα εξής: Ποια η σκοπιµότητα και ο δικαιολογητικός
λόγος αλλαγής του υφιστάµενου νοµοθετικού πλαισίου; Επίσης:
Υπάρχει φηµολογία που έχει να κάνει µε τη διακίνηση κατάρτισης
λίστας προς προαγωγή των αρεστών και φιλικών στην Κυβέρ-
νηση στελεχών, καθότι παλαιότερα ζήσαµε ανάλογες λίστες που,
δυστυχώς, οδήγησαν την Αστυνοµία αρκετά χρόνια πίσω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κυριαζίδη.

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης κ. Νικόλαος Τόσκας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Κυριαζίδη, κατ’ αρχάς νοµίζω ότι θα πρέπει να είµαστε
λίγο πιο προσεκτικοί όταν αναφερόµαστε σε διαχωρισµούς κοµ-
µάτων σε ό, τι αφορά τη διαχείριση του δηµοσίου και όταν ανα-
γράφεται στην ερώτησή σας ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ και
η δηµόσια τάξη δεν µπορούν να συνδυαστούν.

Νόµιζα ότι έχετε ξεχάσει την ιδιοκτησιακή αντίληψη που είχε
τόσα χρόνια η Δεξιά για τους σκληρούς µηχανισµούς του κρά-
τους, είτε αυτοί αφορούν τις Ένοπλες Δυνάµεις είτε αφορούν τα
Σώµατα Ασφαλείας. Βλέπω ότι συνεχίζετε αυτή την αντίληψη.

Οι κρίσεις, βέβαια, στα Σώµατα Ασφαλείας συνεχίζονται και
θα περίµενα κάποια ερώτηση όταν τελειώσουν οι κρίσεις, όχι στο
µέσον των κρίσεων. Ή µήπως αυτό είναι µία προσπάθεια επηρε-
ασµού; Διότι µακριά από εµάς οι ιδιοκτησιακές αντιλήψεις, µα-
κριά από εµάς αντιλήψεις µε λίστες. Σας πληροφορώ ότι
εξεπλάγησαν τα υπηρεσιακά συµβούλια, όταν τους είπαµε «κρί-
νετε κατά συνείδηση». Είχαν µάθει αλλιώς τόσα χρόνια.

Σε ό,τι αφορά την «καθαίρεση» -εντός πολλών εισαγωγικών η
λέξη- του προηγούµενου Αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας,
σας πληροφορώ ότι ούτε περί καθαίρεσης πρόκειται ούτε περί
αποκεφαλισµού. Ο κ. Τσακνάκης ήταν εξαιρετικός Αρχηγός της
Αστυνοµίας, είχα εξαιρετική συνεργασία µαζί του, µε βοήθησε
πάρα πολύ. Ήταν δύο χρόνια Αρχηγός της Αστυνοµίας και νο-
µίζω ότι µετά από δύο χρόνια είναι καιρός να αντικατασταθεί κά-
ποιος, να µπει νέο αίµα, να υπάρχει µια καινούργια ώθηση στα
διάφορα ζητήµατα.

Εποµένως, δεν πρόκειται καθόλου περί αποκεφαλισµού ούτε
περί καθαίρεσης. Τον τιµώ τον άνθρωπο και νοµίζω ότι τα πράγ-
µατα πήγαν πολύ φυσιολογικά.

Όσον αφορά τις ηµεροµηνίες των κρίσεων, υπήρχε ένα καθε-
στώς τελείως αλλοπρόσαλλο. Στις αρχές Ιανουαρίου είχε καθο-
ριστεί να γίνουν οι κρίσεις του Πυροσβεστικού Σώµατος, την 1η

Μαρτίου της Ελληνικής Αστυνοµίας και τον Απρίλιο να γίνει η αλ-
λαγή του Αρχηγού της Αστυνοµίας, δηλαδή πρώτα να γίνουν οι
κρίσεις των υφισταµένων και µετά του προϊσταµένου. Αυτά είναι
ανορθολογικά πράγµατα. Προσπαθήσαµε να τα εντάξουµε σε
συγκεκριµένες ηµεροµηνίες, δηλαδή αντί της 1ης Μαρτίου, να γί-
νουν αυτές τις ηµέρες. Δεν υπάρχει µεγάλη διαφορά στις ηµε-
ροµηνίες. Προχωράµε µε λογική εξορθολογισµού και δικαιοσύ-
νης. 

Βέβαια, επειδή αναφέρθηκε και το όνοµα του Διευθυντού Δίω-
ξης Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος, που τόσος ντόρος έχει γίνει –και
τον υιοθετείτε, βλέπω, αυτόν τον ντόρο και εσείς- θα ήθελα να
πω ότι η αντίληψη και της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου και
της ηγεσίας της Ελληνικής Αστυνοµίας έχει να κάνει µε τις αστυ-
νοµικές ικανότητες των ανθρώπων και τις ικανότητες προσφοράς
στο κοινωνικό σύνολο και όχι µε τις ικανότητες που έχουν κάποιοι
στις δηµόσιες σχέσεις ή στον χρόνο που διαθέτουν στα Μέσα
Ενηµέρωσης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο κ. Κυριαζίδης για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας

µας εκπλήσσει, διότι γνωστή είναι η προσφορά του Υποστρατή-
γου κ. Σφακιανάκη στην ελληνική κοινωνία. Τον γνώρισα όταν
ήταν νέος αξιωµατικός στον πέµπτο όροφο της ΓΑΔΑ, όπου µε
αγωνία προσπαθούσε να στήσει αυτό το σύστηµα, το οποίο πολ-
λοί δεν καταλάβαιναν.

Εσείς κρίνατε βεβαίως ότι πλέον δεν προσέφερε και δεν µπο-
ρεί να προσφέρει. Είναι κάτι ακατάληπτο. Θεωρείται ανοσιούρ-
γηµα για µας. Εν πάση περιπτώσει, εσείς θεωρείτε ότι ήταν
ακατάλληλος και περισσότερο δηµοσιοσχεσίτης. Έτσι το αντιλή-
φθηκα.

Όµως, κύριε Υπουργέ, θα έλεγα ότι και η καθαίρεση του Αρ-
χηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας έγινε πριν συµπληρώσει τη θη-
τεία του, γιατί τη συµπλήρωνε τον Απρίλιο. Προστρέξατε µε
διάταγµα, το οποίο επεστράφη, διότι θα έπρεπε µε νόµο να
υπάρξει η «καθαίρεση» -εντός εισαγωγικών- του Αρχηγού -το κα-
ταφέρατε κι αυτό, βεβαίως, σε ό,τι αφορά την αποµάκρυνσή του-
καθ’ ότι συγκεκριµένοι λόγοι είναι εκείνοι οι οποίοι δικαιολογούν
µία αποµάκρυνση του Αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας, δη-
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λαδή το αν έχει συµπληρώσει δύο χρόνια θητείας –δεν έχει συµ-
πληρώσει- το αν έχει κάνει αίτηση ο ίδιος ή αν κάτι ως γεγονός
στρέφεται εναντίον του. Κι εσείς οµολογήσατε ότι ήταν ένας από
τους αξιότερους Αρχηγούς της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Όµως, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι πέρυσι και φέτος
«αποστρατεύσατε» -εντός εισαγωγικών- δηλαδή διώξατε από το
Σώµα της Ελληνικής Αστυνοµίας το σύνολο της αστυνοµικής
ηγεσίας, αστυνοµικούς διευθυντές, ταξίαρχους, υποστρατήγους,
πάνω από διακόσιους είκοσι στο σύνολο. Δεν έµεινε στέλεχος
της Ελληνικής Αστυνοµίας, προκειµένου να κατευθύνει, να κα-
θοδηγήσει, να σχεδιάσει, να προγραµµατίσει γι’ αυτόν τον ευαί-
σθητο χώρο, όπου θα έπρεπε, πράγµατι, η προϋπηρεσία και η
καλή απόδοση να αποτελούν ένα στοιχείο.

Δυστυχώς φαίνεται ότι για την Κυβέρνηση, αυτά δεν αποτε-
λούν ικανά στοιχεία προς διατήρηση της παραµονής στο χώρο
της Ελληνικής Αστυνοµίας, αλλά υπάρχουν άλλα στοιχεία.

Στο «twitter» ο κ. Τσίπρας είπε,εµείς επιλέξαµε τους έντιµους,
αδιάφθορους και ικανούς. Δηλαδή, αυτούς που διώξατε µ’ αυτόν
τον τρόπο ήταν ανέντιµοι; Ήταν µη ικανοί; Ήταν διεφθαρµένοι;
Αν υπάρχει κάποιο τέτοιο στοιχείο, να µας το πείτε. Όµως δεν
µπορείτε να δικαιολογήσετε, ότι πέρυσι και φέτος το σύνολο της
αστυνοµικής ηγεσίας το εκδιώξατε µε τον τρόπο που εσείς επι-
λέξατε, κάτω από µία αξιολόγηση.

Είναι δύο χρόνια που κάνετε τις επιλογές, τις κρίσεις, ενώ λέ-
γατε ότι εσείς ως Κυβέρνηση θα φέρνατε σχετική ρύθµιση, έτσι
ώστε όλη η διαδικασία να γίνεται µέσα από διακοµµατική κοινο-
βουλευτική επιτροπή. Αυτή ήταν η δέσµευσή σας. Αυτό ήταν το
πρόγραµµά σας. Αυτές ήταν οι δεσµεύσεις σας προς το Αστυ-
νοµικό Σώµα. Τουναντίον, προχωρήσατε σ’ αυτήν την αποστρά-
τευση των έντιµων, των ικανών και λειτουργικών αστυνοµικών
της αστυνοµικής ηγεσίας.

Εάν επιµένετε να ακολουθείτε τι ακριβώς λέγεται από πλευράς
της νεολαίας του ΣΥΡΙΖΑ, προκειµένου είτε να καταργούνται µο-
νάδες, όπως η ΔΕΛΤΑ, ή να αποστρατεύονται ικανοί αξιωµατικοί,
όπως αυτός ο ανώτερος Αξιωµατικός της Υπηρεσίας Εσωτερι-
κών Υποθέσεων, αυτό δίνει και το δείγµα και το µήνυµα για το
πώς λειτουργεί στα Σώµατα Ασφαλείας η Κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Εάν θέλετε να τους αποστρατεύσετε όλους, µπορείτε να κά-
νετε µία –αν θέλετε- προκήρυξη, έτσι ώστε να προσλάβετε στην
Ελληνική Αστυνοµία ανθρώπους από τα Εξάρχεια, προκειµένου
να γνωρίζουν και καλύτερα το αντικείµενο, για να κάνετε, αν θέ-
λετε, και στο σηµείο αυτό ένα κράτος, όπως εσείς το εννοείτε! 

Όµως αυτό δεν το εννοεί η ελληνική κοινωνία, δεν το αποδέ-
χεται και πολύ περισσότερο η Νέα Δηµοκρατία, που για συγκε-
κριµένους λόγους, κύριε Υπουργέ, θέλησε να παρέµβει, µε την
έννοια του να διασφαλίσει, να προστατέψει µία αξιοκρατία, µία
ισονοµία και στον χώρο της Ελληνικής Αστυνοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δυστυχώς φαίνεται, ότι εσείς έχετε άλλο δρόµο ως Κυβέρ-
νηση. Δεν θα σας επιτρέψουµε να τον ακολουθήσετε. Οφεί-
λουµε, όµως, να ενηµερώσουµε την ελληνική κοινωνία, για το τι
ακριβώς συµβαίνει σε έναν ευαίσθητο χώρο, όπως είναι η Ελλη-
νική Αστυνοµία, που πάρα πολλές φορές τονίστηκε και από τη
δική µου πλευρά, ως υπεύθυνου του τοµέα αυτού, ότι µε εθνικό
µάτι αντιλαµβανόµαστε και αντιµετωπίζουµε τον ρόλο της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας, χωρίς οποιαδήποτε παρέµβαση µόνο και µόνο
θετικά. Είδατε ότι και τον προηγούµενο Υπουργό στηρίξαµε,
όπως κάνουµε και σήµερα, έτσι ώστε να µπορεί να παράγει, να
διασφαλίσει για το έργο που επελέγη, προκειµένου να υπάρχει
µια διασφάλιση της έννοµης τάξης και ασφάλειας στη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κυριαζίδη.

Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για να απαντήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξαναλέω, δεν έχει καταλάβει η Νέα Δηµοκρατία, ότι η ιδιοκτη-

σιακή αντίληψη έχει παρέλθει, ότι το προσωπικό των Σωµάτων
Ασφαλείας έχει καταλάβει, ότι δεν ανήκει σε συγκεκριµένο κόµµα
και ότι ανήκει στον ελληνικό λαό και αυτόν µόνο εξυπηρετεί.

Αυτή είναι η προσπάθειά µας, να εµφυσήσουµε αυτήν την αν-
τίληψη σε όλο το προσωπικό των Σωµάτων Ασφαλείας, να δηµι-
ουργήσουµε τις δοµές εκείνες που χρειάζονται για την
εξυπηρέτηση του συνόλου. Και αυτό το αποδείξαµε στην πράξη
σε µεγάλες εκδηλώσεις, σε µεγάλες διαµαρτυρίες.

Στις πρόσφατες πολύ δύσκολες διαµαρτυρίες των αγροτών
δείξαµε πώς µπορεί να υπάρξει συνδυασµός σωστής, ήπιας αν-
τιµετώπισης αλλά και µε κόκκινες γραµµές, πώς µπορεί να δια-
σφαλιστεί η τάξη στο κοινωνικό σύνολο και πώς, αν θέλετε,
µπορεί να διασφαλιστεί και ο ανθρωπισµός και η τάξη στα νησιά,
για να βάλουµε και το θέµα το προσφυγικό.

Βέβαια, θα ήθελα να ρωτήσω τον κ. Κυριαζίδη. Τόσα χρόνια
στην εξουσία η Νέα Δηµοκρατία γιατί δεν έφτιαξε αντικειµενικά
κριτήρια για τις κρίσεις των στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας;

Εµείς αµέσως µετά ξεκινάµε για τη δηµιουργία αντικειµενικών
κριτηρίων, µε βάση τα οποία θα κρίνονται οι αστυνοµικοί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Το ξεκίνησε αλλά δεν το συνεχί-
σατε. Το εγκαταλείψατε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Και βέβαια, σ’ ό,τι αφορά
τον εξορθολογισµό των ηµεροµηνιών των κρίσεων, έχω και µια
απορία. Ο έτερος Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, προερχό-
µενος από τα Σώµατα Ασφαλείας και πρώην Αρχηγός της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας, κ. Δηµοσχάκης, γιατί δεν υπογράφει την
ερώτηση; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Οι επίκαιρες ερωτήσεις….
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Η επίκαιρη ερώ-

τηση, κύριε Υπουργέ, υπογράφεται µόνο από ένα Βουλευτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Είσαστε πιο έµπειροι από
εµένα σε αυτόν τον χώρο.

Συγκαλύπτετε, όµως, κάποια πράγµατα. Συγκαλύπτετε την
αδιαφάνεια και προστατεύετε τη διατήρηση των στεγανών. Αυτή
είναι η ουσία.

Εµείς προσπαθούµε να σπάσουµε τα στεγανά. Εµείς προσπα-
θούµε να βάλουµε τη διαφάνεια στο προσκήνιο και όχι την αδια-
φάνεια, γιατί ο δρόµος στον οποίο θα έπρεπε να διαλέγουµε εδώ
µέσα να πορευόµαστε, είναι η δηµιουργία κριτηρίων, η στήριξη
των ανθρώπων εκείνων που δεν προστρέχουν να πιάσουν τον
έναν και τον άλλον Βουλευτή αλλά οι οποίοι άξια προχωράνε µε
τις ικανότητές τους και εξυπηρετούν το κοινωνικό σύνολο και όχι
να δηµιουργούµε στρατιές προστατευοµένων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Η αντίληψη η δική µας και η βούληση η δική µου, όσο καιρό
θα είµαι στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, θα είναι σε αυτή
την κατεύθυνση. Χωρίς στεγανά, µε διαφάνεια και µε κριτήρια.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Οι πράξεις και τα αποτελέσµατα
άλλα λένε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Προχωρούµε στην τελευταία για σήµερα επίκαιρη ερώτηση.
Είναι η έκτη µε αριθµό 508/8-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδε-
κανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε το ζήτηµα της δηµιουρ-
γίας του hot spot στην Κω και την άµεση αποχώρηση των ΜΑΤ
από το νησί.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης κ. Νικόλαος
Τόσκας.

Ορίστε, κύριε Κρεµαστινέ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση αυτή είχε υποβληθεί την περα-

σµένη εβδοµάδα προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κουρουµπλή,
µε το ερώτηµα τι προτίθεται να πράξει άµεσα για την άµεση απο-
χώρηση των ΜΑΤ και πώς σκοπεύει να διευθετήσει συνολικά το
θέµα, δεδοµένου ότι ο κ. Κουρουµπλής, ως Υπουργός Εσωτερι-
κών, έχει αρµοδιότητα και για το µεταναστευτικό πρόβληµα, στο
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οποίο εντάσσονται και τα hot spots.
Τιµώ ιδιαιτέρως τον κ. Τόσκα, ο οποίος, βεβαίως, έχει την αρ-

µοδιότητα των ΜΑΤ αλλά δεν είναι µόνο αυτό το θέµα. Ας αρχί-
σουµε όµως από τα ΜΑΤ, γιατί οι άνθρωποι των νησιών που είναι
φιλήσυχοι, ξενίστηκαν να βλέπουν τα ΜΑΤ να προσπαθούν να
τους επιβάλουν αυτό που οι ίδιοι δεν θέλουν. Δηλαδή ζήτησαν
δηµοψήφισµα για να εκφράσουν την άποψή τους, ότι δεν θέλουν
να γίνουν τα hot spots στην Κω, για τον απλούστατο λόγο ότι οι
κρατήσεις για τον τουρισµό φέτος έχουν πέσει κατά 40%-50%.
Αυτό σηµαίνει ότι ανησυχούν, γιατί χάνουν το εισόδηµά τους. Και
δεν αναφέροµαι στους ξενοδόχους αλλά στους εργαζοµένους
στα ξενοδοχεία, στον κόσµο, στη διακίνηση του τουρισµού και
σε όλα αυτά. Το θέµα, δηλαδή, δεν είναι τόσο απλό. Δεν είναι
ούτε τοπικό ούτε τόσο απλό.

Προσωπικά είχα προτείνει η Κυβέρνηση να εγκαταστήσει τα
hot spots- εφόσον η Ευρωπαϊκή Ένωση το απαιτεί- σε νησιά που
να µην είναι υψηλού τουριστικού δείκτη, δηλαδή σε µικρότερα
νησιά που έχουν και µικρότερο τουρισµό, για τον απλούστατο
λόγο ότι αυτοί οι δυστυχείς άνθρωποι που διακοµίζονται από
τους δουλεµπόρους της άλλης πλευράς, δεν γνωρίζουν ούτε
πού είναι η Κως ούτε η Κάλυµνος. Τους φέρνουν απλά ένα
βράδυ, τους πνίγουν στον δρόµο, όπως τους πνίγουν –πρόκειται
για µια δραµατική εικόνα- και δεν τους ενδιαφέρει αν θα πάνε
στην Κω, στη Νίσυρο ή στους Φούρνους. Αυτό είναι κάτι που αν-
τιλαµβάνεστε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Άρα, λοιπόν, το πρόβληµα των hot spots ακόµα και τώρα που
έχουν γίνει, πρέπει να επανεξεταστεί, ούτως ώστε να πάνε σε
µέρη που µπορεί να βοηθήσουν ακόµα και την οικονοµία τους.
Για παράδειγµα, ένα µικρό νησί θα πήγαινε καλύτερα και οικο-
νοµικά, όταν δεν έχει τον τουρισµό που έχουν τα µεγαλύτερα
νησιά και ειδικά στην περίπτωσή µας η Κως που είναι το τέταρτο
τουριστικό κέντρο της χώρας. Οι κάτοικοι, λοιπόν, ανησυχούν
κυρίως οικονοµικά και πολύ λιγότερο για τις άλλες πλευρές του
θέµατος.

Κατά συνέπεια, το ερώτηµα που θα µας απαντήσει ο κ. Τόσκας
αφορά τα ΜΑΤ. Όµως δεν είναι µόνο τα ΜΑΤ. Τα ΜΑΤ, αν θέλετε,
είναι η αιχµή του δόρατος. Είναι βέβαια και αυτό αλλά δεν είναι
µόνο αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κρεµαστινό.

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης κ. Νικόλαος Τόσκας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Κρε-
µαστινέ, αν επιτρέπετε, θα απαντήσω επί του συνόλου της ερώ-
τησης. Ωστόσο, θα ήθελα να πω ότι ειλικρινά εξεπλάγην, όταν
είδα την ερώτηση αυτή υπογεγραµµένη από τον κ. Κρεµαστινό,
του οποίου οι δηµοκρατικές ευαισθησίες είναι γνωστές παντού.

Η ερώτησή µου και ο προβληµατισµός µου, λοιπόν, είναι η
εξής: Κύριε Κρεµαστινέ, θέλετε οι πρόσφυγες να µην έχουν κα-
τάλυµα; Θέλετε οι πρόσφυγες να γυρίζουν, όπως γίνεται µέχρι
τώρα, µέσα στο λιµάνι και µέσα στην πόλη, στην Κω, χωρίς να
έχουν ένα µέρος να κοιµηθούν, να φάνε και να ταυτοποιηθούν
σωστά; Διότι ξέρετε ο ανθρωπισµός και η τάξη, όπως πολύ καλά
δείξαµε, µπορούν να συνδυαστούν. 

Θέλετε να δυσφηµείται το νησί; Αυτήν τη στιγµή το νησί δυ-
σφηµείται. Ο τουρισµός, οι κρατήσεις, όπως εσείς αναγράφετε,
έχουν µειωθεί αρκετά, όχι λόγω της προσέλευσης των προσφύ-
γων αλλά λόγω της άρνησης του δηµάρχου και άλλων κύκλων
γύρω από το δήµαρχο, οι οποίοι εδώ και πάρα πολύ καιρό αρ-
νούνται τη δηµιουργία hot spots, µε αποτέλεσµα το νησί -παρά
το γεγονός ότι είναι τόσο φιλόξενο και έχει τόσο καλή φήµη- να
κινδυνεύει να χαρακτηριστεί ως ρατσιστικό και να χάσει όχι µόνο
τον τουρισµό και τη φήµη, αλλά και την ανθρωπιά. 

Είναι σωστό να βάζουν κάποιοι τα µικρά παιδιά του σχολείου,
τους κατοίκους των χωριών να πηγαίνουν να χτυπιούνται µε τα
ΜΑΤ, προκειµένου να αποτρέψουν τη δηµιουργία του hot spot;

Μετά, στο θέµα των ξερονήσων ή των µικρών νησιών, δεν είναι
σωστό να πάµε -και νοµίζω θα το δεχτείτε αυτό- στη δεκαετία

του ’50. Δεν είναι σωστό να αποµονώνουµε τους ανθρώπους αυ-
τούς που τρέχουν να σώσουν το κεφάλι τους, να τους πάµε σε
ένα ξερονήσι. Αλλά και πρακτικά, αν θέλετε, οι πρόσφυγες µέ-
νουν στο νησί µέχρι εβδοµήντα δύο ώρες. Στη συνέχεια προ-
ωθούνται, αφού ταυτοποιηθούν, στην ηπειρωτική χώρα. Άρα,
µιλάµε για ένα πολύ µικρό χρονικό διάστηµα, µέσα στο οποίο
πρακτικά δεν µπορεί να πηγαίνουν από το µεγάλο νησί στο µικρό,
στη συνέχεια πάλι στο µεγάλο νησί, στη συνέχεια στον Πειραιά
ή στη βόρεια Ελλάδα, για να πάρουν τον δρόµο τους. Άρα, είναι
και πρακτικά προβλήµατα και προβλήµατα ανθρωπισµού και
προβλήµατα τάξης. Πιστέψτε µε, θα εξυπηρετήσει η τάξη την
οποία βάζουµε. 

Και είµαστε αναγκασµένοι, βέβαια, στο θέµα των ΜΑΤ και της
αποκατάστασης της τάξης να διατηρήσουµε το περιβάλλον
εκείνο που επιτρέπει την κατασκευή του hot spot, γιατί δεν νο-
µίζω να δεχόσαστε κι εσείς να δηµιουργείται ένας καταυλισµός
από τον στρατό και κάποιοι κάτοικοι αυθαίρετα να πηγαίνουν και
να επιτίθενται µε µολότοφ ή δεν ξέρω µε τι άλλο και µε πέτρες
σε αυτούς που κατασκευάζουν τον καταυλισµό.

Νοµίζω ότι το πράγµα έχει πάρει τον δρόµο του. Νοµίζω ότι
και οι ίδιοι οι κάτοικοι έχουν πειστεί ότι είναι και αναγκαίο και
σωστό να γίνει ο καταυλισµός. Και εποµένως, αντί να πυροδο-
τούµε καταστάσεις, αντί να διαφωνούµε γι’ αυτά τα θέµατα, νο-
µίζω ότι ειδικά µε εσάς µπορεί να υπάρξει µια συνεννόηση, έτσι
ώστε να βρεθεί µια λύση που να εξυπηρετεί, όπως είπα και τον
ανθρωπισµό και την τάξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος κ. Κρεµαστινός για τη δευτερο-
λογία του.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, µακριά από µένα κάθε
σκέψη που να συνδέεται µε τις λέξεις ρατσισµός, εθνικισµός
κ.λπ.. Το αντιλαµβάνεστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Προφανώς. Το διευκρίνισα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Όµως, δεν είναι εκεί το θέµα. Δηλαδή, το θέµα βρίσκεται
αλλού. 

Σε αυτήν την Αίθουσα, προ ενός χρόνου περίπου, είχα πει ότι
αν δεν γίνει αυτή η ανάσχεση που πάει να κάνει τώρα το ΝΑΤΟ,
οι δουλέµποροι θα φέρουν τα τρία εκατοµµύρια που υπάρχουν
στα σύνορα Τουρκίας-Συρίας εδώ, απλούστατα διότι παίρνουν
ένα διαβατήριο ευρωπαϊκό. Για ποιο λόγο να κάθονται εκεί οι άν-
θρωποι και να µην έρθουν εδώ; Υπάρχουν. λοιπόν, αυτοί οι δου-
λέµποροι που τους φέρνουν. Δεν τους ενδιαφέρει αν θα τους
πάρουν ούτε στην Κω ούτε στην Κάλυµνο ή τη Νίσυρο. Αυτοί θέ-
λουν να τους φέρουν κάπου που ξέρουν ότι υπάρχει ένα κέντρο.
Κι όταν µιλάµε για κέντρο δεν µιλάµε για ξερονήσι προφανώς,
αλλά για µικρά νησιά που να έχουν διακόσιους, τριακόσιους, τε-
τρακόσιους κατοίκους, να έχουν ζωή. Γι’ αυτό µιλάµε και να µην
βλάπτεται ο τουρισµός. 

Και γι’ αυτό είπα ότι ακόµη και τώρα θα µπορούσαµε εκ των
πραγµάτων να δεχτούµε την κατάσταση που υπάρχει, αλλά αν
υπάρχει προοπτική µέλλοντος –γιατί δεν ξέρουµε πότε θα τελει-
ώσει αυτός ο πόλεµος στη Μέση Ανατολή- πρέπει αυτό να διευ-
θετηθεί, δηλαδή να πηγαίνουν σε µικρότερα νησιά που έχουν
µικρότερο τουριστικό δείκτη, όχι γιατί οι κάτοικοι αυτοί είναι χει-
ρότεροι από τους κατοίκους των µεγαλυτέρων νησιών. Προφα-
νώς, όχι. Αλλά τουλάχιστον µπορεί να είναι και για την οικονοµία
του νησιού καλύτερα να πηγαίνουν σε αυτά τα νησιά. Όχι στα
ξερονήσια. Δεν είπαµε τέτοιο πράγµα, προς Θεού!

Κατά συνέπεια το πρόβληµα αυτό πρέπει να το δούµε βαθύ-
τερα, σωστότερα και αντικειµενικότερα, αν θέλετε. Κι εγώ δεν
έρχοµαι εδώ στη Βουλή, για να κάνω µια ερώτηση χαµηλού, αν
θέλετε, πολιτικού βάρους, δηλαδή να κάνω αντιπολίτευση στην
Κυβέρνηση. Όχι. Αλλά βλέπω ένα πρόβληµα και ανησυχώ, για το
οποίο δεν γνωρίζω τι τέξεται η επιούσα, δηλαδή τι θα γίνει αύριο.
Δεν το ξέρω και νοµίζω δεν το ξέρει και κανένας. Άρα, πρέπει να
το δούµε µε ψυχραιµία αυτό το πρόβληµα. 

Και βεβαίως, όσον αφορά την Κω, για την οποία συζητούµε, οι
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κάτοικοι δεν είναι ούτε ρατσιστές ούτε τίποτα από όλα αυτά.
Ανησυχούν οικονοµικά, τίποτα παραπάνω. Τώρα αν η οικονοµία
τους πήγαινε καλά, αυτό που λέτε, δηλαδή, ότι εάν δεν αντιδρού-
σαν, θα ήταν καλύτερη η οικονοµία τους, ενδεχοµένως να έχετε
και δίκιο. Το πρόβληµα, όµως, είναι ότι δεν είναι καλή η οικονοµία
τους σήµερα. Αυτό είναι το πρόβληµα, όχι εάν έτσι ή αλλιώς. Το
πρόβληµα είναι υπαρκτό σήµερα, παραδείγµατος χάριν, ανησυ-
χούν ότι το 40%-50% των κρατήσεων που έχουν χάσει του χρό-
νου θα γίνει 80%. Τότε έχουµε πρόβληµα επιβίωσης. Είναι,
δηλαδή, πρόβληµα το οποίο πρέπει να το δούµε και να το δείτε
κατά κάποιο τρόπο υπερβατικά, κατά κάποιο τρόπο υπερκοµµα-
τικά. Είναι ελληνικό πρόβληµα το µεταναστευτικό. Αφορά όλη τη
χώρα, όλα τα κόµµατα.

Κατά συνέπεια ούτε θέλω να µε παρεξηγείτε ούτε εγώ σας πα-
ρεξηγώ, αλλά κάνω έκκληση να το δείτε, όπως τουλάχιστον το
βλέπω εγώ. Απλά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Αντιπρόεδρο κ. Κρεµαστινό.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Τόσκας για να απαντήσει στη
δευτερολογία του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Κρε-
µαστινέ, ακριβώς εγώ τόνισα τη δηµοκρατική σας ευαισθησία και
το εννοώ αυτό και δεν την αµφισβήτησα. Μακριά από µένα τέ-
τοιες αντιλήψεις.

Σε ό,τι ακριβώς αφορά την πρακτική αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος, θα έπρεπε να ακούσετε εκπροσώπους ευρωπαϊκών
κυβερνήσεων, οι οποίοι έρχονται και µας βλέπουν µε ποια λόγια
αναφέρονται στο νησί. Εµείς προσπαθούµε να τους αποτρέ-
ψουµε, να τους δείξουµε και να τους πείσουµε ότι αυτό το νησί
είναι ένα φιλόξενο νησί και πως µπορεί να γίνεται µια κακή δια-
χείριση, από πλευράς κάποιων στο νησί, σε ό,τι αφορά το προ-
σφυγικό, αλλά αυτό δεν έχει να κάνει µε τη φιλοξενία, µε την
οµορφιά αυτού του νησιού και µε τους ανθρώπους αυτού του
νησιού που είναι υπέροχοι.

Εποµένως, πιστέψτε µας, προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε
το πρακτικό πρόβληµα. Δεν ξέρουµε πότε ακριβώς θα τελειώσει
ο πόλεµος. Άρα, πρέπει να δηµιουργήσουµε τις υποδοµές εκεί-
νες της φιλοξενίας αλλά και τάξης για την αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος. Δεν µπορεί να περιφέρονται οι πρόσφυγες µέσα στο
λιµάνι, διότι κάνει κακό και στον τουρισµό, αν θέλετε. Πρέπει να

υπάρχει µια τάξη στην καταγραφή. Δεν µπορούµε να τους εκτρέ-
ψουµε και να τους µεταφέρουµε σε άλλα µικρότερα νησιά.
Έχουµε και σε µικρότερα νησιά, όπως στη Λέρο, όπου υπήρξε
εξαιρετική αποδοχή του ζητήµατος και του καταυλισµού και οι
κάτοικοι, αν θέλετε, θα επωφεληθούν στη Λέρο, όπως θα επω-
φεληθούν και στα υπόλοιπα νησιά. Βέβαια, πρέπει να επωφελη-
θούν µε τον σωστό τρόπο. 

Εποµένως προσπαθούµε να βρούµε λύσεις. Μέσα σε ένα τέ-
τοιο πλαίσιο συνεννόησης εκλαµβάνω και την ερώτηση τη δική
σας και η κάθε πρόταση είναι συζητήσιµη και µπορεί να συµβάλει
στη γενικότερη λύση. Πιστέψτε µε, αντιµετωπίζουµε ένα τερά-
στιο πρόβληµα όχι µόνο σαν χώρα, σαν Ευρώπη, ίσως και ευρύ-
τερα, το οποίο συνεχώς αλλάζει µορφές. Η αντιµετώπιση και οι
λύσεις που προτείνονται από τις διάφορες ευρωπαϊκές χώρες
δεν είναι ούτε ίδιες, ούτε στην κατεύθυνση του ανθρωπισµού,
ούτε στην κατεύθυνση, αν θέλετε, της πρακτικής επίλυσης του
προβλήµατος. Έχουν βγει οι συντηρητικότερες φωνές σε ορι-
σµένες χώρες της πρώην Ανατολικής Ευρώπης, φωνές που δεν
έχουν καµµία σχέση µε τον ελληνικό πολιτισµό, φωνές που δεν
έχουν καµµία σχέση µε τις ευρωπαϊκές αξίες. 

Εµείς προσπαθούµε να παλέψουµε, υπερασπιζόµενοι αυτές
τις αξίες, αυτόν τον πολιτισµό, αυτήν την ανθρωπιά, αλλά να βά-
λουµε και µια τάξη. Πιστέψτε µε, µπορεί να συνδυαστούν αυτά
τα από πρώτη άποψη αντιφατικά πράγµατα. Σε αυτήν την κατεύ-
θυνση δουλεύουµε και σε αυτήν την κατεύθυνση εγώ εκλαµβάνω
και τη δική σας ερώτηση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης για την απάντησή του.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων
ερωτήσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.53’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο
ηµέρα Παρασκευή 19 Φεβρουαρίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συ-
ζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

5992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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